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Vážení občané,

S  blížícím se koncem roku opět nastal čas 
bilancovat co se v  obci za  tento rok povedlo 
a  co nás ještě čeká. Podařilo se dokončit 
rekonstrukci části základní školy (tzv. přístavba) 
pro potřeby mateřské školy. Tento projekt jsme 
měli připravený již od  r. 2011, avšak nebylo 
možné na něj získat dotace. Proto zastupitelstvo 
obce rozhodlo, že se akce uskuteční v  roce 
2017 za  využití vlastních naspořených peněz. 
Provoz nové mateřské školy bude zahájen 
pravděpodobně v  únoru, a  to přestěhováním 
jedné třídy, která už ve  škole sídlí. Další třídy 
školky se přidají o velkých letních prázdninách.

Stará budova mateřské školy bude zatím 
využita pro činnost spolků. V  příštím roce 
nás čeká řada dalších investičních akcí, ať 
už do  stavebních pozemků na  Lysé, nebo 
třeba uspořádání dopravy u  školy. Posun by 
měl nastat i  u  historického středu obce, kde 
zatím vyhodnocujeme dopravní souvislosti 
s plánovanou rekonstrukcí.

Vážení občané, ještě jedna veledůležitá 
událost nás čeká v lednu roku 2018. A tou bude 
volba prezidenta České republiky. Minule jsem 
zde psal o vzniku naší republiky a zásadní úloze 
T. G. Masaryka, zaslouženě  prvního presidenta 
samostatného státu. Je mně jasné, že taková 
osobnost se narodí jednou za tisíc let a dnešní 
výběr kandidátů připomíná spíše nákup 
v supermarketu.

Žádný z nich se nemusel zasadit o obnovení 
svobody či demokracie v naší zemi, žádný z nich 
nemusel obětovat rodinný život za  vyšší cíle, 
za svobodu národa, žádný z nich nebyl vězněn 
totalitním režimem pro své názory. Ale přesto 

si můžeme zvolit slušného člověka, prezidenta 
na  kterého budeme hrdí a  rádi se necháme 
inspirovat jeho vizí. Mezi novými kandidáty 
na prezidenta České republiky takové osobnosti 
jsou a nenechte se prosím zmást neustále sílící 
propagandou proti nepohodlným kandidátům. 
Přečtěte si, co který uchazeč v životě dokázal a jak 
byl naší zemi doposud prospěšný. Podle toho 
se rozhodujte, ne podle článků v bulváru, které 
nám můžou ještě připravit „zásadní odhalení“ 
třeba den před druhým kolem voleb, stejně jako 
minule. Ano, přestože se nakonec ukázalo, že 
zmíněný inzerát proti Karlovi Schvarzenbergovi 
byl podvrh a  za  jeho zveřejněním stál bývalý 
agent STB, volby byly skončeny a zmíněný agent 
dostal pouze pokutu, kterou stejně nezaplatil. 
Vážení občané, chceme-li budovat lepší 
společnost, musí i  náš prezident přinášet smír, 
optimismus a  naději. Na  negativních emocích 
jako je strach, pomstychtivost, arogance a zlost 
nelze postavit nic dobrého.

Přeji Vám všem klidné vánoce a mnoho zdraví 
do roku 2018

Michal Špendlík, starosta obce

KONZULTAČNÍ HODINY
ARCHITEKTA PRO OBEC

ŽELECHOVICE NAD DŘEVNICÍ
V 1. POLOVINĚ ROKU 2018

 16. 1. 9.00 – 13.00
 20. 2. 9.00 – 13.00
 20. 3. 9.00 – 13.00
 17. 4. 9.00 – 13.00
 22. 5. 9.00 – 13.00
  19. 6. 9.00 – 13.00

PŘÍPADNÉ DOTAZY A TELEFONICKÉ 
OBJEDNÁNÍ KONZULTACE NA ČÍSLE

tel.: +420 603 709 611
e-mail: arch.pz@seznam.cz

I nadále na obecním úřadě mohou naši občané navštívit 

BEZPLATNOU FINANČNÍ A PRÁVNÍ PORADNU
Tato poradna probíhá vždy jednou za měsíc v pondělí a je třeba se do ní objednat 

na tel. č. 577 440 071 nebo e-mailové adrese obec@zelechovice.net 

Nebojte se přijít, diskrétnost je zaručena.

Zaměstnanci Obecního úřadu 
Želechovice nad Dřevnicí přejí všem 
občanům radostné a spokojené prožití 
vánočních svátků a do nového roku 2018 
mnoho úspěšných a šťastných dnů.

2 06 2017 ŽELECHOVICKÝ



USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
OBCE ŽELECHOVICE NAD DŘEVNICÍ
Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí přijalo 
na svém 19. veřejném zasedání 
dne 22. 11. 2017 následující usnesení:

Usnesení 1./17ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovice 
nad Dřevnicí podle § 95 odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb. 
o obcích, ve znění pozdějších předpisů schválilo program 
17. veřejného zasedání. 
Usnesení 2./19ZO/2017.: Zastupitelstvo obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí určilo ověřovateli zápisu Ladislava Zichu 
a Pavlínu Novotnou a zapisovatelem Jitku Kláskovou.
Usnesení 3./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovice 
nad Dřevnicí vzalo na vědomí zprávu o činnosti obecního 
úřadu od 18. veřejného zastupitelstva.
Usnesení 4./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovice 
nad Dřevnicí schválilo aktualizaci rozpočtového výhledu 
(střednědobého výhledu rozpočtu) pro rok 2018, dle přílo-
hy č. 3 tohoto zápisu.
Usnesení 5.1./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí v  souladu s  § 84 odst. 2 písm. b) zákona 
o  obcích, schválilo schodkový rozpočet obce Želechovice 
nad Dřevnicí na rok 2018 dle přílohy č. 4, která tvoří nedíl-
nou část zápisu, s celkovými rozpočtovými příjmy ve výši 
37 620 200 Kč  a rozpočtovými výdaji ve výši 38 970 700 Kč, 
schodek rozpočtu bude krytý z přebytků hospodaření mi-
nulých let.
Usnesení 5.2./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí schvalilo závazný ukazatel rozpočtu roku 
2018, poskytnutí provozního příspěvku pro Základní školu 
Želechovice nad Dřevnicí ve výši 2 520 000 Kč.
Usnesení 5.3./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí schválilo závazný ukazatel rozpočtu roku 
2018, poskytnutí provozního příspěvku pro Mateřskou ško-
lu Želechovice nad  Dřevnicí ve výši 447 000 Kč.
Usnesení 6./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovice 
nad Dřevnicí schválilo rozpočtové opatření č. 7/2017 dle 
přílohy č. 5 tohoto zápisu.
Usnesení 7./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovice 
nad Dřevnicí zmocnilo radu obce k  přijetí Rozpočtového 
opatření č. 8/2017, která zaznamená skutečnost v příjmech 
a výdajích rozpočtu obce ke dni 31. 12. 2017.
Usnesení 8./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovice 
nad Dřevnicí vzalo na vědomí podpis dodatku č. 4 a schva-
luje podpis dodatku č. 5 ke  smlouvě o  dílo se zhotovite-
lem Zlínské stavby, a. s., K  Majáku 5001, 761  23 Zlín, IČ 
25317300, na zhotovení stavby „Rekonstrukce jižního křídla 
ZŠ pro potřeby MŠ“, dodatky tvoří přílohu zápisu č. 6.
Usnesení 9.1./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovice 
nad Dřevnicí schválilo vyhlášení Programu pro poskytnutí 
dotace z  rozpočtu obce Želechovice nad Dřevnicí na  čin-
nost organizacím pracujícím s dětmi                 v roce 2018.
Usnesení 9.2./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovice 
nad Dřevnicí schválilo vyhlášení Programu pro poskytnutí 
dotace na  jednorázové akce /krátkodobé projekty/ z  roz-
počtu obce Želechovice nad Dřevnicí
v roce 2018.
Usnesení 9.3./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovice 
nad Dřevnicí schválilo vyhlášení Programu pro poskytnutí 
dotace z rozpočtu obce Želechovice nad Dřevnicí na vybu-
dování domovní čistírny odpadních vod v obci Želechovice 
nad Dřevnicí pro rok 2018.
Usnesení 10./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovice 
nad Dřevnicí schválilo plán těžby dřeva a plán pěstební čin-
nosti na rok 2018, těžba do výše 664 m3, dokumenty tvoří 
přílohu zápisu č. 8.
Usnesení 11.1./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí, v souladu s § 72, § 77 odst. 2 a § 84 odst. 2 
písm. n) zákona o obcích, stanovilo odměnu za výkon funk-
ce neuvolněného člena zastupitelstva obce ve výši 1 534 Kč 
měsíčně, dle nařízení vlády č. 318/2017 Sb., ve znění poz-
dějších předpisů. Odměna bude poskytována ode dne 1. 
1. 2018.
Usnesení 11.2./19ZO/2017:
Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí v souladu s § 
72, § 77 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona o obcích sta-
novilo odměnu za výkon funkce člena výboru jako neuvol-
něného člena zastupitelstva obce ve  výši 2  557 Kč měsíč-
ně, dle nařízení vlády č. 318/2017 Sb., ve znění pozdějších 
předpisů. Odměna bude poskytována ode dne 1. 1. 2018.
Usnesení 11.3./19ZO/2017:
Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí v  souladu 
s § 72, § 77 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona o obcích 

stanovilo odměnu za výkon funkce předsedy výboru jako 
neuvolněného člena zastupitelstva obce ve  výši 3  068 Kč 
měsíčně, dle nařízení vlády č. 318/2017 Sb., ve znění poz-
dějších předpisů. Odměna bude poskytována ode dne 1. 
1. 2018.
Usnesení 11.4./19ZO/2017:
Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí v  souladu 
s § 72, §77 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona o obcích 
stanovilo odměnu za  výkon funkce člena rady obce jako 
neuvolněného člena zastupitelstva obce ve  výši 6  136 Kč 
měsíčně, dle nařízení vlády č. 318/2017 Sb., ve znění poz-
dějších předpisů. Odměna bude poskytována ode dne 1. 
1. 2018.
Usnesení 11.5./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí v souladu s § 72, § 77 odst. 2  a § 84 odst. 
2 písm. n) zákona o  obcích stanovilo odměnu za  výkon 
funkce místostarostky jako neuvolněného člena zastupitel-
stva obce ve výši  27 613 Kč měsíčně, dle nařízení vlády č. 
318/2017 Sb., ve znění pozdějších předpisů. Odměna bude 
poskytována ode dne 1. 1. 2018.
Usnesení 12./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí vyslovilo poděkování aktivním občanům, 
členům i  nečlenům výborů zastupitelstva obce, za  jejich 
obětavé zapojení do práce pro obec, zejména paní Evě Ro-
síkové, paní Janě Richterové, paní Aleně Hrnčiříkové, paní 
Marii Hapalové, panu Pavlu Hurtovi, panu Josefu Ambro-
žovi, paní Miroslavě Švrčkové, paní Bc.  Radce Petruškové, 
paní Bc.  Ivaně Hofmanové, Zastupitelstvo obce schválilo 
členům výboru fi nanční odměny formou darovacích smluv, 
dle přílohy zápisu č. 10. 
Usnesení 13./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovice 
nad Dřevnicí v souladu s § 84 odst. 2 písm. h) zákona o ob-
cích vydalo obecně závaznou vyhlášku č. 1/2017 o místním 
poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepra-
vy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů 
s účinností od 1. 1. 2018.
Usnesení 14./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovice 
nad Dřevnicí v souladu s § 84 odst. 2 písm. h) zákona o ob-
cích vydalo obecně závaznou vyhlášku č. 2/2017 o nočním 
klidu s účinností patnáctým dnem po dni jejího vyhlášení.
Usnesení 15./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovice 
nad Dřevnicí vzalo na vědomí Zprávu o činnosti kontrolní-
ho výboru ze dne 6.11.2017, tvoří přílohu zápisu č. 13.
Usnesení 16./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí schválilo termíny veřejných zasedání ZO 
v roce 2018 takto: 24. 1. 2018, 28. 3. 2018, 27. 6. 2018, 26. 
9. 2018, 21. 11. 2018.
Usnesení 17./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí delegovlo starostu obce, jako zástupce 
obce Želechovice nad Dřevnicí na  valných hromadách 
společnosti Vodovody a kanalizace Zlín, a. s.,Tř. T. Bati 383, 
760 49 Zlín, IČ 49454561. Zástupce je oprávněn na valných 
hromadách činit veškeré právní jednání, k nimž je oprávně-
na obec jako akcionář společnosti. Zejména tedy k účasti 
na  valných hromadách, hlasování na  nich a  požadování 
vysvětlení žádosti týkajících se společnosti, pro rok 2018.
Usnesení 18./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovice 
nad Dřevnicí delegovalo starostu obce, jako zástupce obce 
Želechovice nad Dřevnicí na valných hromadách Doprav-
ní společnosti Zlín-Otrokovice, s. r. o., Podvesná XVII/3833, 
760 92 Zlín, IČ 60730153. Zástupce je oprávněn na valných 
hromadách činit veškeré právní jednání, k nimž je oprávně-
na obec jako akcionář společnosti. Zejména tedy k účasti 
na valných hromadách, hlasování na nich a požadování vy-
světlení žádosti týkajících se společnosti v roce 2018.
Usnesení 19./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovice nad 
Dřevnicí vzalo na  vědomí výsledky měření škodlivých vlivů 
z dopravy podél I/49 a pověřuje radu obce dalším postupem.
Usnesení 20.1./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želecho-
vice nad Dřevnicí neschálilo směnu pozemků p.  č. 174/3 
o výměře 364 m2, p. č. 177/1 o výměře 40 m2, p. č. 178/1 
o výměře 519 m2 vše nacházející se v k. ú. obce Želechovice 
nad Dřevnicí zapsáno na LV 10001 za pozemek p. č. 162/2 
o výměře 2 078 m2 v k. ú. Želechovice nad Dřevnicí zapsá-
no na LV 2230 vše k. ú. Želechovice nad Dřevnicí.
Usnesení 20.2./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí zrušilo usnesení 6.1./18RO/2017.
Usnesení 20.3./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí schválilo bezúplatný převod pozemků p. č. 
598/4 o výměře 517 m2, pozemek p. č. 735/1 o výměře 808 
m2, pozemek p. č. 598/6 o výměře 58 m2 oddělený z pů-
vodních pozemků p.  č. 598/5 a  p.  č. 735/2 geometrickým 

plánem č. 1538-7881/2014, vše k. ú. Želechovice nad Dřev-
nicí a  schválilo uzavření smlouvy mezi obcí Želechovice 
nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 Želechovice nad Dřev-
nicí, IČ 75158094 a  Zlínským krajem, tř. Tomáše Bati 21, 
761 90 Zlín, IČ 70891320.
Usnesení 20.4./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí schválilo nabytí pozemků díl „a“ o výměře 
3 m², který se slučuje do  pozemku p.  č. 1006, oddělený 
z  původního pozemku p.  č. 1198 geometrickým plánem 
č. 1590-4684/2015 p.  č. 159/2 o  výměře 2 m², p.  č. 242/2 
o výměře 324 m², oddělený z původního pozemku p. č. 242 
geometrickým plánem č. 1517-135/2013 vše k. ú. Želecho-
vice nad Dřevnicí a  schválilo uzavření smlouvy mezi obcí 
Želechovice nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 Želechovice 
nad Dřevnicí, IČ 75158094 a  Zlínským krajem, tř. Tomáše 
Bati 21, 761 90 Zlín, IČ 70891320.
Usnesení 20.5./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želecho-
vice nad Dřevnicí schválilo prodej pozemku p.  č. 457/14 
orná půda o  vým. 983 m2 vzniklý dle přiloženého geo-
metrického plánu č. pl. 1623-23/2017 ze dne 17.3.2017 
z  dosavadních pozemků p.  č. 457/1 (díl „e“) a  p.  č. 457/2 
(díl „f“) ve vlastnictví obce Želechovice nad Dřevnicí v k. ú. 
Želechovice nad Dřevnicí za cenu 1 000 Kč / m2 bez DPH 
a pověřilo starostu obce uzavřením budoucí kupní smlouvy 
a kupní smlouvy.
Usnesení 20.6./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí schválilo prodej pozemku p. č. 457/15 orná 
půda o vým. 854 m2vzniklý dle přiloženého geometrické-
ho plánu č. pl. 1623-23/2017 ze dne 17.3.2017 z dosavadní-
ho pozemku p. č. 457/2 ve vlastnictví obce Želechovice nad 
Dřevnicí za cenu 1 000 Kč / m2 bez DPH a pověřilo starostu 
obce uzavřením budoucí kupní smlouvy a kupní smlouvy.
Usnesení 20.7./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí schválilo prodej pozemku p. č. 457/16 orná 
půda o vým. 969 m2 vzniklý dle přiloženého geometrického 
plánu č. pl. 1623-23/2017 ze dne 17.3.2017 z dosavadního 
pozemku p. č. 457/1 (díl „a“) a p. č. 457/2 (díl „b“) ve vlastnic-
tví obce Želechovice nad Dřevnicí v  k. ú. Želechovice nad 
Dřevnicí za cenu 1 000 Kč / m2 bez DPH a pověřilo starostu 
obce uzavřením budoucí kupní smlouvy a kupní smlouvy.
Usnesení 20.8./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí schválilo prodej pozemku p. č. 457/17 orná 
půda o vým. 951 m2 vzniklý dle přiloženého geometrické-
ho plánu č.pl. 1623-23/2017 ze dne 17.3.2017 z dosavadní-
ho pozemku p. č. 457/2 ve vlastnictví obce Želechovice nad 
Dřevnicí v k. ú. Želechovice nad Dřevnicí za cenu 1 000 Kč / 
m2 bez DPH a pověřilo starostu obce uzavřením budoucí 
kupní smlouvy a kupní smlouvy.
Usnesení 20.9./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí schválilo prodej pozemku p. č. 457/18 orná 
půda o vým. 1032 m2 vzniklý dle přiloženého geometrické-
ho plánu č. pl. 1623-23/2017 ze dne 17.3.2017 z dosavad-
ních pozemků p. č. 456/4 (díl „j“), p. č. 457/2 (díl „l“) a p. č. 
457/10 (díl „k“) ve vlastnictví obce Želechovice nad Dřevnicí 
v k. ú. Želechovice nad Dřevnicí za cenu 1 000 Kč / m2 bez 
DPH a  pověřilo starostu obce uzavřením budoucí kupní 
smlouvy a kupní smlouvy.
Usnesení 20.10./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želecho-
vice nad Dřevnicí schválilo prodej pozemku p.  č. 457/19 
orná půda o vým. 842 m2 vzniklý dle přiloženého geomet-
rického plánu č. pl. 1623-23/2017 ze dne 17.3.2017 z dosa-
vadního pozemku p. č. 457/2 ve vlastnictví obce Želecho-
vice nad Dřevnicí v k. ú. Želechovice nad Dřevnicí za cenu 
1 000 Kč / m2 bez DPH a pověřilo starostu obce uzavřením 
budoucí kupní smlouvy a kupní smlouvy.
Usnesení 20.11./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želecho-
vice nad Dřevnicí schválilo prodej pozemku p.  č. 457/20 
orná půda o vým. 870 m2 vzniklý dle přiloženého geome-
trického plánu č. pl. 1623-23/2017 ze dne 17.3.2017 z do-
savadních pozemků p. č. 456/3 (díl „p“), p. č. 456/6 (díl „o“), 
p. č. 457/2 (díl „n“) a p. č. 457/10 (díl „m“) ve vlastnictví obce 
Želechovice nad Dřevnicí v k. ú. Želechovice nad Dřevnicí 
za cenu 1 000 Kč / m2 bez DPH a pověřilo starostu obce uza-
vřením budoucí kupní smlouvy a kupní smlouvy.
Usnesení 21.1./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí v souladu s § 84 odst. 2 písm. m) zákona č. 
128/2000 Sb. o obcích odvolalo člena kontrolního výboru 
Viktora Patáka k 30. 11. 2017.
Usnesení 21.2./19ZO/2017: Zastupitelstvo obce Želechovi-
ce nad Dřevnicí v souladu s § 84 odst. 2 písm. m) zákona 
o obcích nezvolilo členem kontrolního výboru ing. Jarosla-
va Macháně od 1. 12. 2017.
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Rada obce Želechovice nad Dřevnicí přijala na  svém 
64. zasedání dne 6. 11. 2017 následující usnesení:

Usnesení  1./64RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí dle § 101 odst. 3 zákona č. 128/2000 sb., o ob-
cích schválila program 64. schůze.
Usnesení 2.1./64RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila vyhlášení záměru bezplatného převo-
du z vlastnictví obce Želechovice nad Dřevnicí,
-        p. č.  598/4 o výměře 517 m² 
-        p. č.  735/1 o výměře 808 m²  
-        p. č.  598/6 o výměře 58 m², oddělený z původních 
pozemků p. č. 598/5 a p. č. 735/2 geometrickým plánem 
č. 1538-7881/2014, vše nacházející se v katastrálním úze-
mí obce Želechovice nad Dřevnicí zapsáno na LV 10001.
Usnesení 2.2./64RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila vyhlášení záměru výpůjčky části po-
zemku p. č. 711/1 o výměře 600 m2, nacházející se v ka-
tastrálním území obce Želechovice nad Dřevnicí zapsá-
no na LV 10001.
Usnesení 2.3./64RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila vyhlášení záměru výpůjčky části po-
zemku p. č. 711/1 o výměře 600 m2, nacházející se v ka-
tastrálním území obce Želechovice nad Dřevnicí zapsá-
no na LV 10001.
Usnesení 2.4./64RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila vyhlášení záměru prodeje pozemku 
p.  č. 457/14 orná půda o  vým. 983m2 vzniklý dle při-
loženého geometrického plánu č. pl. 1623-23/2017 ze 
dne 17. 3. 2017 z dosavadních pozemků p. č. 457/1 (díl 
„e“) a p. č. 457/2 (díl „f“), pozemku p. č. 457/15 orná půda 
o  vým. 854m2 vzniklý dle přiloženého geometrického 
plánu č. pl. 1623-23/2017 ze dne 17. 3. 2017 z dosavad-
ního pozemku p.  č. 457/2, pozemku p.  č. 457/16 orná 
půda o  vým. 969m2 vzniklý dle přiloženého geome-
trického plánu č. pl. 1623-23/2017 ze dne 17. 3. 2017 
z dosavadního pozemku p. č. 457/1 (díl „a“) a p. č. 457/2 
(díl „b“), pozemku p. č. 457/17 orná půda o vým. 951m2 
vzniklý dle přiloženého geometrického plánu č. pl. 
1623-23/2017 ze dne 17. 3. 2017 z dosavadního pozem-
ku p. č. 457/2,  pozemku p. č. 457/18 orná půda o vým. 
1032m2 vzniklý dle přiloženého geometrického plánu 
č.pl. 1623-23/2017 ze dne 17. 3. 2017 z dosavadních po-
zemků p. č. 456/4 (díl „j“), p. č. 457/2 (díl „l“) a p. č. 457/10 
(díl „k“), pozemku p. č. 457/19 orná půda o vým. 842m2 
vzniklý dle přiloženého geometrického plánu č. pl. 
1623-23/2017 ze dne 17. 3. 2017 z dosavadního pozem-
ku p. č. 457/2, pozemku p. č. 457/20 orná půda o vým. 
870m2 vzniklý dle přiloženého geometrického plánu č. 
pl. 1623-23/2017 ze dne 17. 3. 2017 z dosavadních po-
zemků p. č. 456/3 (díl „p“), p. č. 456/6 (díl „o“), p. č. 457/2 
(díl „n“) a p. č. 457/10 (díl „m“) vše ve vlastnictví obce Že-
lechovice nad Dřevnicí v k. ú. Želechovice nad Dřevnicí. 
Usnesení  3./64RO/2016: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí vydala plán inventur na rok 2017 s platností od 1. 
11. 2017 do 31. 1. 2018 ve smyslu zákona č. 563/1991 Sb., 
o účetnictví, a prováděcího předpisu č. 270/2010.
Usnesení 4./64RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala povinnost podání oznámení v Cent-
rálním registru oznámení a všichni členové rady obdrželi 
heslo pro hlášení funkcionáře do  Centrálního registru 
oznámení podle zákona č. 159/2006 Sb., o střetu zájmů.
Usnesení 5./64RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala možnost nabytí části pozemku p. č. 
2699/3 do vlastnictví obce.
Usnesení  6.1./64RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila platový výměr ředitelce Základní školy 
Želechovice nad Dřevnicí, p. o., tvoří přílohu zápisu č. 5.
Usnesení  6.2./64RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila platový výměr ředitelce Mateřské školy 
Želechovice nad Dřevnicí, p. o., tvoří přílohu zápisu č. 6.
Usnesení  7./64RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala nabídku a  schválila objednávku 
prací na  obnovu památného místa selského povstání 
na  Pasekách u  Stanislav Zeman, Vítovská 420, 763  16 
Fryšták – Horní Ves, IČ 68085923 za cenu 53 550 Kč bez 
DPH.
Usnesení  8./64RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila objednávku programu na  evidenci 
smluv u ALIS, spol. s  r.o., Mariánská 538, 470 01 Česká 
Lípa, IČ 00672416 za cenu 2 400 Kč bez DPH.

Usnesení  9./64RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala cenovou nabídku a schválila objed-
návku obvodové redukce lípy a postupné kácení jírovce 
na pozemku p. č. 984/1 u Antonín Ambros, Jankovice 77, 
769 01 Holešov, IČ 75670291 za cenu 18 300 Kč.
Usnesení 10./64ZO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala a  schválila podpis dodatku č. 5 
ke smlouvě o dílo se zhotovitelem Zlínské stavby, a. s., 
K Majáku 5001, 761 23 Zlín, IČ 25317300, na zhotovení 
stavby „Rekonstrukce jižního křídla ZŠ pro potřeby MŠ“, 
dodatek tvoří přílohu zápisu č. 10.
Usnesení 11./64RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila uzavření Smlouvy o  právu provést 
stavbu na  pozemku  p.  č. 761 k. ú. Želechovice nad 
Dřevnicí mezi obcí Želechovice nad Dřevnicí, 4. května 
68, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí, IČ 75158094, jako 
vlastníkem pozemku xxx xxx jako stavebníkem vodo-
vodní přípojky k čp. 45 na ulici 4. května k. ú. Želechovi-
ce nad Dřevnicí, za úplatu ve výši 500 Kč.
Usnesení 12./64RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila uzavření Smlouvy o  právu provést 
stavbu na  pozemcích p.  č. 178/6, p.  č. 2236/11, p.  č. 
174/4 k. ú. Želechovice nad Dřevnicí mezi obcí Želecho-
vice nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 Želechovice nad 
Dřevnicí, IČ 75158094, jako vlastníkem pozemku a xxx 
xxx stavebníkem „6 RD p. č. 182/1, 178/6, 2236/1, 174/4, 
180/3, 181/3, 179 a 182/3 k. ú. Želechovice nad Dřevnicí, 
za úplatu ve výši 500 Kč.
Usnesení 13./64RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí vzala na  vědomí informace o  jednáních se 
Zlínským děkanátem ve věci vykoupení pozemku p. č. 
2699/5 v k. ú. Želechovice nad Dřevnicí, který je ve vlast-
nictví Římskokatolické církev.
Usnesení 14./64RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila Školnímu sportovnímu klubu při ZŠ 
Želechovice nad Dřevnicí poskytnutí dotace a zároveň 
schválila uzavření veřejnoprávní smlouvy mezi obcí 
Želechovice nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 Želecho-
vice nad Dřevnicí, IČ 75158094 a  Školním sportovním 
klubem při ZŠ Želechovice nad Dřevnicí, 4. května 336, 
763 11 Želechovice nad Dřevnicí, IČ 72553251 na pořá-
dání akce „Okrskové kolo fl orbalu mladší a  starší žáci“, 
který se koná 10. 11. 2017 ve výši 2 000 Kč.
Usnesení 15./64RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila TJ Sokol Želechovice nad Dřevnicí 
poskytnutí dotace a  zároveň schválila uzavření veřej-
noprávní smlouvy mezi obcí Želechovice nad Dřev-
nicí, 4. května 68, 763  11 Želechovice nad Dřevnicí, IČ 
75158094 a TJ Sokol Želechovice nad Dřevnicí, 4. květ-
na 48, 763  11 Želechovice nad Dřevnicí, IČ 44119259 
na jednorázovou akci „Mikulášský karneval“, termín ko-
nání akce 9. 12. 2017 ve výši 10 000 Kč. 
Usnesení 16./64RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala návrh řešení připomínek obce ze 
strany investora a  schválila provedení následujících 
úkonů investorem stavby „Modernizace a  elektrizace 
železniční trati Otrokovice-Vizovice“:
studie oslunění dle platné legislativy k zástavbě ulic Pa-
pírenská a Nádražní (vč. případného zastínění), 
snížení výškové nivelety u  nového mostu vzhledem 
k budoucímu zastínění obou výše jmenovaných ulic, 
provedení dodatku k  akustické studii, zrušení nového 
nákladového prostoru na  katastru obce Želechovice 
nad Dřevnicí
Usnesení 17./64RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala situaci u  sesuvu v  chatové ob-
lasti u  evidenčního čísla 64 a  pověřila starostu obce 
podepsáním smlouvy a  zplnomocnění k  zastupování 
s Mgr. ing. Hanou Fojtovou, advokátkou, která tvoří pří-
lohu č. 15.
Usnesení 18./64RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila přijetí fi nančního daru Mateřské škole 
Želechovice nad Dřevnicí p. o. od SWS a. s., Dostihová 1, 
763 15 Slušovice, IČ 63485826 ve výši 10 000 Kč.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí přijala na  svém 
65. zasedání dne 4. 12. 2017 následující usnesení:

Usnesení  1./65RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí dle § 101 odst. 3 zákona č. 128/2000 sb., o ob-
cích schválila program 65. schůze.

Usnesení  2./65RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala požadavky Základní školy Žele-
chovice nad Dřevnicí p.  o., a  schválila navýšení pro-
vozního příspěvku na  úhradu náhradního čerpadla 
ve výši 38 330 Kč, na opravu zámku u vchodových dveří 
26  262 Kč, na  dofi nancování mzdových prostředků re-
cepční ve výši 21 000 Kč a dofi nancování mzdových pro-
středků asistentů pedagoga ve výši 25 000 Kč.
Usnesení 3./65RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala cenové nabídky na projektovou do-
kumentaci na rekonstrukci vodovodu Paseky a schválila 
objednávku u Ing. Věry Soudilové za cenu 110 000 Kč.
Usnesení 4./65RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí projednala a vzala na vědomí dotační možnosti 
na chodníky a dopravní terminály u Základní školy Žele-
chovice nad Dřevnicí z IROP a IPRU.
 Usnesení 5./65RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí vzala na  vědomí jednání s  Římskokatolickou 
farností Zlín o prodeji pozemku p. č. 2699/5, k. ú. Žele-
chovice nad Dřevnicí a pověřila starostu vypracováním 
písemné žádosti a dalším jednáním.
Usnesení 6./65RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila nové pravidla pro prodej palivového 
dřeva a to limit na jedno číslo popisné / 5 m3 s účinností 
od 1. 1. 2018.
Usnesení 7.1./65RO/2017: Rada obce Želechovice 
nad Dřevnicí neschválila uzavření smlouvy o  výpůjč-
ce na  část pozemku p.  č. 711/1, cca 660 m2, zahrada, 
nacházející se v k. ú. Želechovice nad Dřevnicí zapsáno 
na LV 10001 mezi obcí Želechovice nad Dřevnicí, 4. květ-
na 68, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí a ALAE družstvo, 
Štěpánská 640/45, 110 00 Praha.
Usnesení 7.2./65RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila uzavření smlouvy o pronájmu na část 
pozemku p. č. 711/1, cca 660 m2, zahrada, nacházející 
se v k. ú. Želechovice nad Dřevnicí zapsáno na LV 10001 
mezi obcí Želechovice nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 
Želechovice nad Dřevnicí a  ALAE družstvo, Štěpánská 
640/45, 110 00 Praha za cenu 1 000 Kč / rok.
Usnesení 7.3./65RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí neschválila uzavření smlouvy o výpůjčce na po-
zemky p. č. 174/3 o výměře 364 m2, p. č. 177/1 o výměře 
40 m2, p. č. 178/1 o výměře 519 m2 nacházející se v k. ú. 
Želechovice nad Dřevnicí zapsáno na LV 10001. 
Usnesení 7.4./65RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí neschválila uzavření smlouvy o  pronájmu 
na  pozemky p.  č. 174/3 o  výměře 364 m2, p.  č. 177/1 
o výměře 40 m2, p. č. 178/1 o výměře 519 m2 nacházející 
se v k. ú. Želechovice nad Dřevnicí zapsáno na LV 10001. 
Usnesení 10./65RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila uzavření Smlouvy o právu provést stav-
bu na  pozemku p. č. 1758/3 k. ú. Želechovice nad Dřev-
nicí mezi obcí Želechovice nad Dřevnicí, 4. května 68, 
763 11 Želechovice nad Dřevnicí, IČ 75158094, jako vlast-
níkem pozemku a xxx xxx jako stavebníkem podélného 
parkovacího stání k  novému rodinnému domu na  po-
zemku p. č. 2221/24, 2221/18, za úplatu ve výši 500 Kč.
Usnesení 11./65RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila Základní škole v  Želechovicích nad 
Dřevnicí, p. o. poskytnutí dotace a zároveň schválila uza-
vření veřejnoprávní smlouvy mezi obcí Želechovice nad 
Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí, 
IČ 75158094 a Základní školou Želechovice nad Dřevni-
cí, p. o. 4. května 336, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí, 
IČ 72038519 na  pořádání jednorázové akce „Adventní 
neděle“, termín akce 17. 12. 2017, ve výši 5 000 Kč.  
Usnesení 12./65RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila SDH Želechovice nad Dřevnicí - Pa-
seky poskytnutí dotace a zároveň schválila uzavření ve-
řejnoprávní smlouvy mezi obcí Želechovice nad Dřev-
nicí, 4. května 68, 763  11 Želechovice nad Dřevnicí, IČ 
75158094 a SDH Želechovice nad Dřevnicí - Paseky, Pa-
seky 264, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí, IĆ 22759115 
na jednorázovou akci „Rozsvícení vánočního stromečku 
a  mikulášská nadílka“, termín konání akce 1. 12. 2017, 
ve výši 5 000 Kč.
Usnesení 13./65RO/2017: Rada obce Želechovice nad 
Dřevnicí schválila objednávku adventního koncertu Mo-
týli Šumperk za cenu do 9 000 Kč, datum konání koncer-
tu 13.12.2017 v kostele sv. Petra a Pavla v Želechovicích 
nad Dřevnicí.

USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ RADY OBCE
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SLOVO MÍSTOSTAROSTKY

250 LET OD SELSKÉHO POVSTÁNÍ VE VIDOVÁCH 

Vážení spoluobčané, 

v letošním roce jsme dokončili rekonstrukci pro-
stor Základní školy Želechovice nad Dřevnicí, p. o. 
pro potřeby mateřské školky, po vánocích proběhne 
kolaudace a předběžně o jarních prázdninách by do-
šlo k přesunu stávající třetí třídy do horních nových 
prostor. Zbytek školky by se přestěhoval o hlavních 
letních prázdninách tak, aby od nového školního 
roku již byla celá školka kompletně přestěhovaná.

V měsíci únoru proběhne opětovně veřejná za-
kázka na řešení dopravy u základní školy s předpo-
kládaným termínem realizace od května do srpna 
příštího roku. Zároveň budeme na tento projekt 
opětovně podávat žádost o dotace z iROPu .  

U projektu ZTV Lysá by v novém roce mělo pro-
běhnout výběrové řízení na zhotovitele stavby a 

na jaře by měla být zahájena realizace této stavby. 
Současně se dopracovává studie řešení chodníku na 
Lysou, která by měla být následně projednána s ob-
čany a dopracována do projektu.

Také bychom rádi dopracovali projekty řešení 
středu obce, lokality kolem tzv. Rožku a Běhalova a 
přichystali změnu územního plánu obce. U proble-
matiky územního plánu bych ráda zůstala. Na obec 
byla podána spousta žádostí na změnu využití po-
zemků pro stavby a bydlení. Zde je na zamyšlenou, 
vzhledem k územní studii Pasek, jak se postavit k na-
vrhování nových ploch do územního plánu. Na jed-
nu stranu pociťujeme úbytek obyvatel, v obci nejsou 
volné stavební pozemky ani domy k prodeji, mladí 
lidé odchází, na druhou stranu vždy, když vymezíme 
novou lokalitu, tak se dostáváme do rozporu s okol-
ními starousedlíky. Když to  řeknu velmi laicky, nikdo 

nechce v okolí novou zástavbu.  Z hlediska urbanis-
mu a územního plánu je logické navrhovat zástavbu 
kolem středu obce a např. kolem školy. Na Pasekách, 
kde je problém s infrastrukturou, lze umísťovat nové 
stavby jenom po zvážení jednotlivých případů. Není 
to jednoduchá situace.

Důležitým projektem, který připravují České drá-
hy, je projekt na modernizaci a elektrizaci železniční 
trati Otrokovice-Vizovice, který velmi důrazně může 
ovlivnit ráz naší obce.  Snažíme se o respektování 
našich podmínek projektantem a investorem stav-
by tak, aby nová rekonstrukce byla pro naše občany 
zlepšením bydlení u trati. 

S končícím rokem bych Vám ráda popřála hodně 
zdraví, štěstí a osobní spokojenosti a hodně pozitiv-
ní energie do roku nového. 

Hana Svobodová, místostarostka

Jistě nemůžeme opo-
minout boj za  nerozdíl-
né hory vizovické a jeho 
vyvrcholení selskou 
rebelií onoho „krvavé-
ho 15.prosince 1767“, 
která vstoupila do  dějin 
jako vůbec nejznámější 
historická událost naší 
obce. Od nepaměti zdej-
ší lid svobodně využíval 
nerozdílné lesy (valašsky 
„hory“), těžil stavební 
i  palivové dřevo, pásl 
dobytek a  opadané lis-
tí odvážel jako stelivo 
na zimu. Až v  roce 1748 
bylo rozhodnuto bez 
přítomnosti zástupců 
obyvatel dotčených obcí 
o  vytyčení hranic mezi 
jednotlivá panství, což 
znamenalo významné 
omezení svobod pod-
daných. 1. října 1767 
se mělo konat usazení 

hranečních kamenů. Sešlo se zde však asi 700 
mužů, kteří na protest kameny svezli na hromadu 
a po přítomné komisi žádali spravedlivé jednání. 
Reakcí bylo následné zatýkání obyvatel Provo-
dova, Zádveřic a  Lípy. Poddaní zaslali stížnost 
přímo k  císařskému dvoru a  současně přinesli 
krajskému úřadu v  Uherském Hradišti své me-
morandum, ve  kterém žádali vyčkat rozhodnutí 
z Vídně, na což hejtman odmítl přistoupit.  Další 
události nastínil ve svém díle „Boj za práva pod-
daných v horách Vizovických“ provodovský farář 
František Müller. Čety vojáků obsadily vzpurné 
obce a ozbrojenci byli přítomni i při opětovném 
pokusu o kladení hraničních kamenů 15. prosin-
ce 1767. Protože argumenty a snahy poddaných 
o  vyjednávání nebyly přijaty, došlo k  bitvě, při 
které se na vojáky vrhlo několik tisíc obyvatel ze 
širokého okolí. Armáda vystřílela 177 nábojů, kte-
ré si vyžádaly desítky raněných a 5 obětí – 14le-
tou dívku z Rakov, mladou maminku neznámého 
jména, Martina Svačinu – zedníka ze Želechovic, 
Martina Večeřu a Pavla Janulu – sedláky z Rakov. 
Nad společný hrob byl později zasazen první hra-
neční kámen. Cesta do Želechovic byla lemována 
čepicemi, bodáky a další výstrojí vojáků, kteří byli 
ošetřováni spolu se sedláky v nedávno vystavěné 
farní budově. Marie Terezie, pobouřena potupou 
své armády a  zároveň zarmoucena ztrátami lid-
ských životů, odvolala z funkce krajského hejtma-
na a nařídila přísné vyšetřování, jehož výsledkem 
byla řada odsouzených a uvězněných na brněn-
ském Špilberku, mezi nimi i  Želechovjan Pavel 
Nedbálek. Hraneční kameny byly nakonec usaze-
ny v roce 1772. 

V sobotu 16. prosince 2017 za účasti míst-
ních občanů a členů obecního zastupitelstva 
se uskutečnila vzpomínková akce u příleži-
tosti tohoto výročí. Na zvelebeném a zkul-
turněném místě, které je součástí chystané 
naučné želechovické stezky, přivítal staros-
ta všechny přítomné.  Dále pak měli obča-
né možnost se přesunout do nové hasičské 
klubovny a zúčastnit se malé besedy, kterou 
přichystal obecní kronikář Pavel Hurta. Tato 
akce byla velmi příjemným zpestřením před-
vánočního času u nás v obci.
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VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 11. LISTOPADU 2017
V sobotu 11. listopadu 2017 se uskuteč nilo v obřadní síni obecního úřadu v Želechovicích nad Dřevnicí „VÍTÁNÍ 
OBČÁNKŮ“. Přivítáno bylo celkem 11 dětí: Valentina a Victor Gajduškovi, Vojtěch Zábojník, Vojtěch Juránek, Eliška 
Šidlíková, Jasmína Drahotůská, Nela Vajdová, Daniel a Oliver Hoďovi, Matyáš Thurner a Terezie Machů. Rodiče 
převzali z rukou starosty Michala Špendlíka fi nanční dar ve výši 1 000 Kč, který obec poskytla novým občánkům. 
Dále děkujeme dětem ze Základní školy Želechovice nad Dřevnicí - Valášku, pod vedením paní učitelky Drábkové 
za kulturní vystoupení při této akci. Fotografovala paní Šarmanová.

Vojtěch Zábojník s rodiči

Vojtěch Juránek s rodiči

Nela Vajdová s rodiči a bratrem

Terezie Machů s rodiči a sestrou

Valentina a Victor Gajdůškovi s rodiči
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Matyáš Thurner s rodiči

Jasmína Drahotúská s rodiči a bratrem

Daniel a Oliver Hoďovi s rodiči

Eliška Šidlíková s rodiči

děti ze souboru Valášek
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ZAHÁJENÍ ČASU ADVENTU 
V ŽELECHOVICÍCH NAD DŘEVNICÍ

Je již tradicí v  naší obci, že se občané sejdou 
na „Slavnostním rozsvícení vánočního stromu“ a při-
jdou se tak naladit na  vánoční atmosféru, letos to 
bylo v pátek 1. prosince 2017 a  to již třetím rokem 
v  prostoru před nákupním střediskem Jednota. 
V 15:00 hodin začal na parkovišti před Jednotou tra-
diční jarmark s vánočním zbožím, občerstvit se ná-
vštěvníci mohli u stánků hasičů ze Želechovic i z Pa-
sek, nechyběl ani stánek s kávou, medovinou a frgály. 
Ochutnat jsme mohli domácí zabijačku a jiné, skvěle 
nachystané dobroty, svařené víno, punč, čaj a  cuk-
roví a sladkosti místních hospodyněk, které na tuto 
akci napekly. Mezi tím porota v  budově obecního 
úřadu vyhodnotila soutěž v  pečení štrúdlů. Celou 
akci doprovázel kulturní program, tradičně zahrála 
skupina BPT a  vystoupily děti ze souboru Valášek, 
pod vedením paní učitelky Drábkové a k vystoupení 
se přidala i ZUŠ Morava pod vedením paní učitelky 
populárního a muzikálního zpěvu Bárty.

Starosta při úvodním slovu na akci zmínil, že za 
rok se bude „rozsvícení stromu“ konat v  sobotu 1. 
prosince 2018, tímto akci přesuneme na sobotní od-
poledne, věříme, že to bude vyhovovat i občanům 
obce, o termínu budeme včas informovat v plakátu 
akce a na webových stránkách obce.

Tímto bychom chtěli poděkovat všem organizá-
torům, prodejcům, kteří pomohli při zajišťování akce 
např. jiným možným způsobem, ale i všem návštěv-
níkům, všichni jsme přispěli k tomu, abychom zahá-
jili čas adventu u nás v obci.

Vyhodnocení soutěže o nejlepší  „štrúdl“
I  letos byla tato soutěž součástí akce „Slavnostní 

rozsvícení vánočního stromu“, která se konala v pá-
tek 1. prosince 2017. Do soutěže bylo přihlášeno cel-
kem 8 štrúdlů, 5 „sladkých“ a 3 „slaných“.

Členové hodnotící komise: paní Minaříková, paní 
Hašpicová, místostarostka Svobodová, starosta 
Špendlík, radní Pištěk.

Výsledky:
Kategorie sladký:
1. místo slečna Monika Geržová z ulice Výpusta
2. místo paní Hana Motýlová z ulice Osvobození
3. místo paní Jiřina Špendlíková z ulice Pod Stráží
Kategorie slaný:
1. místo paní Danuše Kováříková z ulice Přílucká
2. místo paní Markéta Červenková z ulice Pod Stráží
3. místo slečna Vendula Geržová z ulice Výpusta

Všem, kteří do  soutěže napekli, 
děkujeme a výherkyním gratulujeme. 
Štrúdly byly rozdány při rozsvěcení 
vánočního stromu před Jednotou 
a  ti, kteří stihli ochutnat, všechno 
pochválili, rovněž tak skvělé cukroví, 
které napekly místní seniorky 
a  členky Českého červeného kříže, 
také i jim mnohokrát děkujeme.
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MOTÝLI ŠUMPERK, DĚTSKÝ PĚVECKÝ SBOR 
V ŽELECHOVICÍCH NAD DŘEVNICÍ

VÁNOČNÍ ZPRÁVY - SKAUTI

Středa 13. prosince 2017 se v Žele-
chovicích nad Dřevnicí nesla v duchu 
příjemné předvánoční atmosféry. 

Je již tradicí, že do naší obce před 
Vánocemi zavítá dětský pěvecký 
sbor Motýli Šumperk, který byl za-
ložen v  roce 1962 panem Aloisem 
Motýlem, rodákem ze Želechovic. 
A  stejně tomu tak bylo i  letos. Sbor 
vedla Helena Stojaníková a  Tomáš 
Motýl se letos představil v  roli uva-
děče a ne sbormistra. 44 členný sbor 
nám umožnil zažít hodinu podma-
nivé atmosféry v  kostele sv. Petra 
a Pavla v Želechovicích nad Dřevnicí. 

Kostelem se nesl výčet českých i svě-
tových vánočních písní a koled. Sbo-
risté nevynikali pouze svým zpěvem, 
někteří z nich doplnili tento koncert 
o hru na fl étnu či housle a na violon-

cello zahrál Petr Osička.

Na závěr se s námi Motýli rozloučili 
písní Černé oči jděte spát a my se těší-
me, až k nám opět za rok zavítají.

Poslední měsíce letošního roku 
nebyly pro náš oddíl tak činorodé 
jako v loňském roce. Počasí nás do-
nutilo častěji se schovat do  klubo-
ven. Brontosauři využili příležitosti 
a  zajeli si pohrát na  Lego výstavu 
do Zlína. Rebelky se pustily do „do-
mácích“ prací. Nejprve připravily 
hru pro děti a pomohly s přípravami 
a realizací Pochodu broučků.  Potom 
nakreslily výzdobu na  Mikulášský 
karneval a pustili se také do pečení 
lineckého pečiva na  školní Advent-
ní neděli. A  pro oddílovou Akade-
mii mají připravené perníčky. Snad 
mohu prozradit, že stihly i  výrobu 
drobného vánočního dárečku … 
Také Bobříci tvořili. Vytvořili několik 
společných obrazů pomocí tiskátek, 
obraz s  vánočním motivem na  dře-
věných špachtlích i  veselé obrázky 
pomocí foukacích fi xů. 

Bobříků si jistě všimli rodiče, kteří 

chodí ve čtvrtek odpoledne do ško-
ly. Nově máme působiště v klubovně 
naší základní školy, ale rádi využívá-
me prostor u podia. Mnohokrát dě-
kujeme vedení i pracovníkům školy, 
že nám, přestože mají sami problé-
my s  nedostatkem prostoru, umož-
nili školní prostory dále využívat. Pro 
Bobříky je velký školní prostor skvělá 
varianta. 

Všechny družiny využili čas k tomu, 
aby si připravily program na chysta-
nou oddílovou akademii. Měli jsme ji 
v plánu dne 1. 12. 2017, ale v ten den 
se konalo rozsvěcení obecního vá-
nočního stromu. Rozsvěcení vánoč-
ního stromu jsme si nechtěli nechat 
ujít, a tak jsme termín Akademie po-
sunuli na 16. 12. 2017. Vy jste ji tedy 
už mohli zažít, ale v době, kdy článek 
vzniká, jsou teprve přípravy v plném 
proudu a dolaďují se poslední detai-
ly. O to, jak se nám akademie poved-

la a o fotky z ní se s Vámi podělíme 
v příštím čísle. Ale to už bude příští 
rok.

Proto mi dovolte, abych ještě jed-
nou poděkovala škole za  její vstříc-
nost, obci Lípa za  její příspěvek 
a  hlavně našemu obecnímu úřadu 
a  vedení obce za  velkou podporu 
a pomoc, bez kterých bychom se ne-
mohli rozvíjet tak, jak se rozvíjíme. 

Za skautský oddíl Želechovice Vero-
nika Gajdůšková

Za  všechny naše členy pře-
ji jim i Vám všem pohodu, klid 
a porozumění v tento krátící se 
adventní čas. Lásku, mír a  ra-
dost během vánočních svát-
ků a  v  tom příštím roce 2018 
ke  všemu předešlému ještě 
hodně zdraví a úspěchů. 
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ÚCTA KE STÁŘÍ ROK 2017

ZPRÁVY A ZAMYŠLENÍ Z KLUBU SENIORŮ PASEKY

PODĚKOVÁNÍ, KTERÉ BYLO DORUČENO NA OBEC OD PANÍ WASSERBAUEROVÉ ZDEŇKY

Místní skupina ČČK Želechovice nad Dřevnicí ve spolupráci s Obecním 
úřadem v Želechovicích nad Dřevnicí již tradičně v rámci programu „Úcta ke 
stáří“ navštěvuje občany s přáním k vánocům a k novému roku 2018. Přání je 
předáváno osobně a to jak od Obecního úřadu, tak i od Místní skupiny ČČK. 
K přání všeho nejlepšího, hlavně hodně zdraví je také předán malý dárek a 
to Luhačovické oplatky. V letošním roce jsme navštívili 74 občanů a občanek 
nad 80 let a výše v Želechovicích a 25 občanů a občanek v Želechovicích – 
Pasekách. Rovněž jsme navštívili paní Ludmilu Hrazdírovou, která je v DPS 
Lukov a pana Rudolfa Garguláka, který je v DPS Chrastešov, oba jmenovaní 
letos oslavili krásných 95 let. Opět po roce to bylo zase pěkné shledání s na-
šimi občany, kteří nás rádi vítali. Za fi nanční pomoc děkujeme OÚ Želechovi-
ce nad Dřevnicí. Za materiální pomoc děkujeme panu Rostislavu Hanzlíkovi 
st. i panu Rostislavu Hanzlíkovi ml., za obětavost, spolehlivost a ochotu při 
rozvozu oplatků a přání panu Stanislavu Pišťkovi. Rovněž poděkování patří 
našim 16ti členkám ČČK, které navštívily občany dle jednotlivých ulic. Ještě 
jednou přejeme všem navštíveným občanům hlavně mnoho zdraví. 

Za MS ČČK Želechovice nad Dřevnicí 
Jana Richterová, předsedkyně

Síly a zdraví ubývá, mozek je ještě funkční, 
tak se občas v našem klubu sejdeme a popoví-
dáme si. Obecní úřad nám zajistil nové topení, 
takže se můžeme sejít i v zimě. Občas přijdou 
ženy z Tlumačova a zazpívají písničky z našeho 
mládí. Občas přijde i Helenka Hurtová, která 
nám namasíruje naše klouby. Zájezdy děláme 
společně s ČČK ze Želechovic. V červenci jsme 
byli na zámku v Miloticích, Čejkovicích, v Těša-
nech – tam žila Maryša, v Bošovicích na farmě 
papoušků ara. V září jsme navštívili sv. Hostýn, 
dali jsme 500 Kč na mši svatou za farníky ze 
Želechovic nad Dřevnicí. Jinak se navštěvuje-
me mezi sebou, chodíme za staršími občany, 

sice každý má televizi, časopisy, ale ten osobní 
kontakt nemůže nic nahradit. To lidské popo-
vídání je u staršího člověka nadevše. My starší, 
bychom si přáli od Ježíška jen to zdraví a pro-
tože nám to nenadělí, musíme se spolehnout 
na našeho pana doktora J. Škubala a ten nám 
naše neduhy poléčí a setra M. Šimurdová, to je 
pro nás „zpovědní vrba“, vše vyřeší k naší spo-
kojenosti.  A abychom měli nebe na zemi, to 
záleží jen od nás, jak se k tomu postavíme. Hez-
ké svátky a vykročte pravou nohou do toho 
nového roku 2018.

To Vám přeje za klub seniorů na Pasekách 
Božena Patáková

Vážení přátelé, 
Dovolte mi tímto poděkovat za úspěšný 20. rok prodeje vánočních hvězd. Úspěšný byl díky Vám, kteří jste prodávali, úspěšný byl díky Vám, kteří 

jste zakoupili tuto květinu a také díky lásce ve Vašem srdci a Vaší otevřené dlani.
Přispíváte nejen k tomu, aby se počet vyléčených dětí neustále zvyšoval, ale i k tomu, aby nemocniční prostředí, kde děti s rodiči tráví dlouhé 

měsíce, splňovalo co nejoptimálnější požadavky. V oblasti Zlínského kraje se letos podařilo prodat 6 750 vánočních hvězd.
Přijměte prosím naše poselství a přání Vám:
Dovolujeme si Vám předat symbol tepla, světla a života a ze srdce popřát, aby Vás jeho hřejivé paprsky provázeli na pouti za zdravím. Ke dnům, 

kdy tváře září rodinným štěstím Vám pod stromeček přinášíme přání toho nejdůležitějšího co v životě je – ZDRAVÍ. V novém roce Vám přejeme vše 
dobré. Ať  Vás osud zahrne svou přízní a Vy si můžete společně s celou rodinou vychutnat plnými doušky nádheru našeho světa, ruku v ruce se 
brouzdat rosou luk, dýchat vůni hlubokých lesů, ponořit se do průzračných vod, či stoupat k vrcholkům pod jasně modrým nebem.

Za děti z onkohematologického oddělení při Dětské klinice Olomouc Wasserbauerová Zdeňka

V Želechovicích nad Dřevnicí se uskutečni-
la sbírka pro onkologicky nemocné děti a to 
formou zakoupení Vánoční hvězdy. Náš nový 
pan farář pan Pavel Martinka vyhlásil sbírku 
ve farnostech Želechovice nad Dřevnicí, Pro-
vodově a Březůvkách. Místní skupina Českého 
červeného kříže v Želechovicích nad Dřevni-
cí se rovněž připojila k této charitativní akci. 
Vzájemnou spoluprací se prodalo celkem 308 

kusů vánočních květin. Někteří občané  věno-
vali  ještě i fi nanční hotovost v hodnotě 6 400 
Kč.

Děkujeme všem občanům za pomoc pro 
dětské pacienty, kteří se léčí na onkohemato-
logické  oddělení Dětské kliniky Olomouc. 

Za MS ČČK a farnost Želechovice nad Dřevnicí 
Jana Richterová, předsedkyně
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VÁNOČNÍ POZDRAV
Milí přátelé,

Je tomu již půl roku, co jsem odešel ze služby faráře vŽelechovicích nad Dřevnicí. Bylo tomu 
dvacet let, kdy jsem poprvé uslyšel, že se mám stát duchovním správcem v této farnosti. Od 1. čer-
vence tohoto roku jsem byl ustanoven duchovním správcem v Uherském Hradišti – Sadech. Ne-
chci vzpomínat na to, co se všechno v tuto dobu událo. Někdy to byly chvíle radostné, jindy nás 
doprovázely starosti, bolesti a možná i zklamání. Ale setkal jsem se v tuto dobu s mnoha dobrými 
a vstřícnými lidmi, se kterými jsem tato léta prožíval a chci jim všem za všechno poděkovat. Mož-
ná přes emoce při loučení jsem neprojevil dostatek vděčnosti každému z Vás za tuto pomoc. Pro-
to využívám této příležitosti a chci poděkovat za Vaši pomoc a přátelství, které mezi námi vzniklo 
po dobu mého působení. Prožil jsem u Vás v Želechovicích kus života, ale také velkou vděčnost, 

že jsem mezi Vámi jako kněz mohl působit. Děkuji tímto všem se kterými jsem se setkával při bohoslužbách, tak i s ostat-
ními při osobním setkání.  Chci poděkovat vedení obce za dobrou spolupráci a také všem učitelům a zaměstnancům 
základní školy. Vždy jsem se snažil udržovat mezi Vámi dobré vztahy a kontakty. 

Přeji všem radostné prožití vánočních svátků.
V roce 2018 hodně zdraví, rodinné pohody, šťastné chvíle a také dobré přátele.

Kéž Vám všemohoucí Bůh žehná.
P. Lubomír Vaďura

Milý občané Želechovic, milý farníci,
Vím, že v  tomto našem zpravodaji se hodně rekapituluje. Např. co jsme prožili v uplynulém 

roce, co je v naší obci nového, kdo ji všechno navštívil a podobně. Proto je dobré si také uvědo-
mit, co prožila naše farní rodina, protože je součástí obce. 

V  těchto vánočních dnech je to už pět měsíců, které mohu prožívat s  vámi v  Želechovicích 
a jsem za ně rád! Pamatuju, když jsem přišel jako ještě kaplan na své první místo a tehdejší fa-
rář, který mě vítal, řekl lidem: „Nesrovnávejte! Každý člověk je jiný a u kněží to platí stejně!“ Já si 
uvědomuji a smekám před kněžími, kteří zde žili, pracovali a pomáhali přede mnou. Není to jen 
odsloužení mše, jak si někdo může myslet, ale je to nesení vašich radostí a bolestí. Kolik radostí 
zažili v tomto roce rodiče dětí, které přišli požádat o křest svých nejmenších, aby se stali Božími 

dětmi. Kolik snoubenců zažilo radost z vykročení do života v manželství? A kolik jiných radostí jsme prožili v tomto roce, 
to už si musíme doplnit každý sám. Ale jsou v našem životě také bolestné okamžiky. Po dvaceti letech opouští naši far-
nost duchovní otec P. Lubomír Vaďura. Stejně tak prožívali mnozí bolest nad odchodem svých blízkých, kteří zemřeli. 
A opět každý si může doplnit bolestné chvíle, které jsme letos zažili. 

Ale to co prožíváme nyní o vánočních svátcích, jsou chvíle, které nám mají vnést novou naději do života. Nezdolná 
naděje, kdy se Bůh sklání k nám obyčejným lidem, právě k našim radostem, ale i bolestem. 

Rád bych to ukázal na jednom vánočním příběhu: Za jednoho mrazivého Štědrého večera seděl zamyšleně muž u krbu, 
ve kterém plápolal oheň, a přemítal o významu Vánoc. „Pro Boha nemá cenu, aby se stal člověkem,“ uvažoval. „Proč by vše-
mohoucí Bůh měl trávit svůj drahocenný čas s někým jako jsme my? A i kdyby, proč by se chtěl narodit zrovna ve stáji? Ani 
nápad! Celá ta věc je nesmysl. Kdyby Bůh opravdu chtěl sestoupit na zem, určitě by si našel jiný způsob.“

Náhle muže vyrušil z úvah divný zvuk přicházející zvenku. Přiskočil k oknu a opřel se o rám. Venku uviděl houf sněžných 
hus, které divoce mávaly křidly a zoufale se plácaly v hlubokém sněhu. Byly jako omámené a pomatené. Zřejmě z vyčer-
pání odpadly od většího hejna směřujícího do teplejších krajin.

Muži jich bylo líto, a tak se zachumlal do teplého oblečení a vyšel ven. Pokusil se zahnat roztřesené husy do teplé ga-
ráže, ale čím víc se snažil, tím víc ptáci zmatkovali. „Kdyby tak věděli, že je chci zachránit,“ pomyslel si muž. „Jak je mám 
přesvědčit, že to myslím pro jejich dobro?“ Tu ho napadlo: „Kdybych se aspoň na chvilku stal taky sněžnou husou a mohl 
s nimi mluvit jejich řečí, pak by mě pochopily.“

V náhlém osvícení si vzpomněl, že je Štědrý večer, a široce se usmál. Vánoční příběh se mu už nezdál nesmyslný. V du-
chu si představil prostě vyhlížející dítě ležící v jeslích ve stáji v Betlémě. Už rozuměl vánoční záhadě: Bůh se stal jedním 
z nás, aby nám naší řečí mohl sdělit, že nás má rád, že nás miluje právě teď a že mu jde o naše dobro!

Bůh není ten, který nám chce znepříjemnit nebo ztížit život, ale chce ukázat, že lidský život je lemován právě radostí 
i bolestí, úsměvem i slzami stejně jako to zažívali lidé po staletí. Ze zkušenosti, ale vím, že Bůh, když mu otevřeme srdce, 
vloží do našeho života také někoho, kdo nese s námi tyto radosti i bolesti. Malé betlémské dítě je toho svědectvím!

Do letošních vánočních svátků a do každého dne roku 2018 Vám ze srdce žehná 
P. Pavel Martinka
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POCHOD BROUČKŮ 3. LISTOPADU 2017

CO SE UDÁLO NA PODZIM U ROBINSONEK

ZLÍNSKÝ OKRES PŘED OSMDESÁTI LETY

V pátek 3. listopadu 2017, byl krásný pod-
zimní a celkem i teplý den. Jakmile se nave-
čer setmělo, tak se asi 2 stovky dětí s rodiči 
sešli v  17 hodin před budovou Základní 
školy v Želechovicích nad Dřevnicí a společ-
ně pak všichni s lampióny a různými světýl-
ky vyšli nad katolický hřbitov. Trasa pocho-

du byla opět 
vyzdobena 
k r á s n ý m i 
s v ě t ý l k y 
v  podobě 
s v í t í c í c h 
l a m p i o n ů 

a  nazdobených sklenic, na  konci trasy se 
mohli malí broučci zahřát čajem a  posilnit 
malou sladkostí a  velcí broučci svařeným 
vínem, letos bylo nachystáno více, aby 
na všechny vyšlo. Následně se všichni spo-
lečně potěšili připraveným ohňostrojem 
na kopci pod Stráží. Děkujeme všem za po-
moc při organizování této obecní akce, 
hlavně místním skautům a budeme se těšit 
příští rok opět v  listopadu na  již jubilejní 
„desátý ročník POCHODU BROUČKŮ“

Bylo to hlavně o  aktivitách pro děti. Konaly 
se Dny na ranči pro děti, návštěva senioru a ná-
vštěva Domova Jitka ze Vsetína. Dny na  ranči 
organizujeme již 5 rokem a  setkávají se s  vel-
kou oblibou mezi dětmi. Poslední letošní Den 
na ranči se konal 17. 11. 2017. Byl to den plný 
zážitků a  zábavy. Děkujeme za  hojnou účast. 
Jde vidět, že to co děláme má smysl, děti jsou 
šťastné, vracejí se a berou s sebou i své kama-
rády. Doporučení je nejlepší reklama. Příští rok 
budeme mít první Den na ranči 2. 2. 2018 v pá-
tek o pololetních prázdninách. 

Návštěva seniorů a  Domová Jitka byla po-
slední v tomto roce. Příští rok se budeme těšit 
opět na spolupráci a rády bychom tímto pozva-

ly okolní spolky k nám na návštěvu, třeba jen 
tak. Pravidelnou aktivitou jsou kroužky „Aktivity 
s koňmi“, které probíhají pravidelně po, út, ne. 
Jsou plně obsazené a pro velký zájem ze stra-
ny děti, otevíráme na jaře ještě středu a čtvrtek 
od  16-17:30.  Více na: http://robinsonky.web-
node.cz/krouzky2/. Naše koní rodinka se roz-
rostla o  15 letou kobylku Hvězdičku. Daroval 
nám ji majitel z  důvodu výpovědi pastevního 
ustájení, my jsme se jí ujaly a bude u nás sloužit 
dětem a dospělým. Je to moc hodná kobylka. 
Jarmark ve  Slušovicích, byl pro naše sdružení 
přínosem a  novým poznáním. Stále bereme 
nové členy. Kdo má chuť pomáhat a mít z toho 
dobrý pocit pojďte mezi nás. Robinsonky, o. s.

Před osmdesáti lety vydalo zlínské nakladatel-
ství Tisk publikaci Zlínský okres (autoři Čalkov-
ský-Dubský-Komárek-Kozlík-Sträussler-Lízal-Ze-
mek). Kniha byla určena pro školy i širší veřejnost.

Politický okres Zlín vznikl k 1. 10. 1935 a měl 
dva soudní okresy, a to zlínský (96 obcí) a vizo-
vický (30 obcí). Kniha shrnuje informace týkající 
se okresu v oblastech úřadů, peněžnictví, přírody, 

zaměstnanosti, průmyslu, zemědělství, živností, 
kultury, školství, komunikace, zdravotnictví.

Ve městě Zlíně tenkrát žilo 31 151 obyvatel. 
Seřadíme-li obce podle počtu obyvatelstva zlín-
ského soudního okresu, je stav tento: Otrokovice 
(6000), Malenovice (3065), Tlumačov (2864), Pršt-
né (1778), Louky (1374), Březnice (1320), Želecho-
vice (1284), Příluky (1057), Jaroslavice (1044), Kos-

telec (1006), Tečovice (1005), Bohuslavice (1000).
Soudní okres Vizovice: Vizovice (3338), Zádve-

řice (1374), Trnava (1350), Slušovice (1090), Újezd 
(1012). Samostatná obec Raková měla tenkrát 
340 obyvatel.

Publikace byla významným příspěvkem k mís-
topisu Zlínska.

Jan Zetěk
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA

ŽÁKOVSKÝ PARLAMENT
ZŠ Želechovice nad Dřevnicí se připojila ke stov-

kám škol v ČR, které pracují s žákovským parlamen-
tem. Školní žákovský parlament tvoří skupina vole-
ných žáků zastupující jednotlivé třídy, u  nás od  4. 
ročníku. Zvolení zástupci sbírají nápady od  svých 
spolužáků, co by se mohlo ve škole zlepšit, a  pod-
něty předkládají vedení školy. Podněty poté prodis-
kutují na pravidelných schůzkách, hledají a navrhují 
řešení, podílejí se na organizaci školních akcí a infor-
mují spolužáky o své činnosti. 

Touto činností posilujeme občanské kompetence 
žáků, snažíme se, aby si všímali problémů i  radostí 
kolem sebe a vhodně na ně reagovali. Učí se komu-
nikačním a pracovním kompetencím, pojmenují cíl, 
kterého chtějí dosáhnout, přemýšlí o cestě k němu, 
vyslechnou názor jiných členů parlamentu a přijíma-
jí zodpovědnost na společném díle. 

Vzniku ŽP na naší škole předcházelo mnoho pří-
prav. Žáci z  1. a  2. stupně vytvořili přípravný tým, 
jehož největším úkolem bylo uspořádat školní vol-
by. V  rámci tříd se diskutovalo nejen o  kvalitách 
vhodných kandidátů, ale také o smyslu a poslání ŽP.  
Členové přípravné skupiny sepsali volební řád a spo-
lečně s  učiteli propagovali myšlenku ŽP ve  svých 
třídách.

Ve  dnech 6. – 8. prosince se uskutečnily první 
volby do  ŽP. Žákovská volební komise obcházela 
s  volební urnou a  volebními lístky jednotlivé třídy 
a žáci měli možnost dát hlas dvěma kandidátům ze 
své třídy. Hlasy byly pečlivě spočítány a přepočítány 
a ve čtvrtek 14. 12. 2017 byli demokraticky zvolení 
zástupci slavnostně jmenováni do funkce.

Členové Žákovského parlamentu 2017/2018:
• Darja Karpeková, Karolína Večeřová 4.A
• Nikol Drgová, Ondřej Hrubý 4.B
• Eliška Hurtová, Petra Šrubařová 5.A
• Anežka Falešníková, Jakub Josef Koller 

5.B
• Pavel Hrbáček, Stanislav Krček 6.A
• Vojtěch Haferník, Václav Tarabus 6.B
• Jan Krajíček, Šárka Zichová 7.A
• Šimon Gužík, Vítězslav Máčala 7.B
• Alena Janíčková, Karolína Vlková 8.A
• Šimon Sousedík, Daniel Šácha 8.B
• Rozálie Slováčková, David Váňa, 
 Gabriela Vinklerová 9.A

 
Popřejme zvoleným „parlamenťákům“ spoustu 

energie, odpovědnosti a  vůle k  realizaci jejich ná-
padů, ať se jim daří pozitivně ovlivňovat svět kolem 
sebe a  v  neposlední řadě nám všem, ať fungování 
žákovského parlamentu na naší škole přispěje k na-
plňování demokratických principů naší společnosti 

a  ještě lepšímu kli-
matu na naší škole.

NAŠE ŠACHOVÉ 
TURNAJE

Ve  čtvrtek 9. lis-
topadu 2017 vyjely 
naše páté třídy spo-
lečně na  hvězdárnu 
do  Valašského Me-
ziříčí. Velký dojem 
na  nás už udělalo 
okolí hvězdárny 
i  vstupní hala. Mohli 
jsme si zde prohléd-
nout  zkameněliny, 
meteorická skla či 
vzácné druhy mete-
oritů a měsíční prach. 
Viděli jsme i  model 
t e l e k o m u n i k a č n í 

družice Iridium a názornou pomůcku „pohled do ne-
konečna“. 

Dále jsme pokračovali prohlídkou pozorovací ko-
pule, kde jsme se dozvěděli, jak se kopule otevírá, 
do  jaké vzdálenosti je možné zaostřit dalekohled 
a jak mechanicky změnit úhel pohledu. Každý z nás 
měl možnost si pohled dalekohledem vyzkoušet. 
Interiér kopule byl velmi také velmi zajímavý, po ob-
vodu kopule jsou zde vyobrazena zvířetníková sou-
hvězdí, kterými se během roku pohybuje Slunce 
a planety, viz foto.

 Další část programu byla v kinosále, kde byl pro 
nás přichystán program na míru s názvem Sluneční 
soustava. Výklad byl velmi zajímavý, byl doprovázen 
vizuální podporou i mimo technickými pomůckami 
a dozvěděli spoustu nových informací. Naši žáci měli 
mnoho dotazů a  bylo vidět, že jsou velmi zvídaví 
a mají již v tomto věku výborné znalosti. 

Všem se návštěva moc líbila a věříme tomu, že se 
ještě někdy společně do hvězdárny opět vypravíme!

A. Pritchard, B. Babíková, třídní učitelky

HALLOWEENSKÉ STRAŠIDELNÉ PLESÁNÍ
Po  delší době se na  naší škole uskutečnilo něco 

opravdu děsivého. Nemyslíme tím zrovna blížící se 
čtvrtletí… Využili jsme stále populárnějšího svátku 
Halloween a  31. 10. 2017 jsme pozvali žáky od  5. 
třídy na strašidelnou party s úkoly, tancem, stezkou 
odvahy a překvapením.

Všichni účastníci do  puntíku splnili jedinou pod-
mínku – museli přijít v maskách, takže už u vchodu 
jsme některé žáky nepoznávali. Po  úvodním přiví-
tání, kterého se chopila Gabča Vinklerová, propukla 
módní přehlídka moderovaná Soňou Krčkovou, v roli 
modelek upírky, strašilky a  příšery ze 6.B. Kde, jak 
a  proč se začal slavit Halloween otestoval kvíz, kte-
rý připravili Dan Šácha a Ondra 
Špendlík. Pak jsme čekali na pře-
kvapení – ovšem nečekali jsme 
nehybně, neboť celá aula se 
roztančila ve  stylu Just Dance 
a snažila se vlnit stejně tak, jako 
Róza Slováčková a  Anička No-
votná. A najednou – z ničeho nic 
se mezi námi ocitla zombie: mrt-
volný pohled, rozdrásané tričko, 
nebezpečně pomalé pohyby… 
A  už po  nás šla – tedy šel. To 
bylo ono slibované překvape-
ní, multiumělec Charles. Mohli 
jsme pak obdivovat až strašnou 
hru jeho svalů, které předvedl 
při tanci. Musíme uznat, že žáci, 
které si vybral ke  spoluúčin-

kování, mu mnohdy směle 
konkurovali! A  byl nejvyšší 
čas vydat se na  stezku od-
vahy. Za  pomoci pana škol-
níka deváťáci pod vedením 
Davida Váni a  asistence Dominika Kostky připravili 
hrůzostrašné nástrahy při průchodu školním skle-
pem. Nebudeme mnoho prozrazovat, ale svou roli 
sehrála i tarantule, pomůcky z přírodopisného kabi-
netu (kostlivec, „Anča“) a jiné děsivosti (v neposlední 
řadě sami deváťáci…). Na konci stezky byli odvážlivci 
odměněni perníčkem (samozřejmě halloweenským, 
třeba ve  tvaru netopýra, napekla paní učitelka Hro-
madová s  osmáky). Důkazem toho, kolik lidí stezku 
zvládlo, je podpisová listina – samozřejmě se kaž-
dý podepsal přiloženou krví… A pak se pilo (Nápoj 
věčného mládí, Krev jednorožce, Elixír lásky), tančilo, 
strašilo, kecalo… No prostě party jak má být.

Z toho, co jste přečetli, jste mohli poznat, že tato 
akce se zdařila jen díky tomu, že na ní „makala“ vel-
ká skupina dobrovolníků. Od učitelského sboru (bez 
nadšení paní Kábrtové, která se realizovala hlavně 
ve  vymýšlení nástrah na  stezce odvahy, nápadů 
paní Kovářové a Pritchard, perníčků paní Hromado-
vé, výzdoby paní Mrázkové, luxusně vyřezané dýně 
od paní Němcové a dalších lidí, kteří přispěli už jen 
svou účastí!), přes dobrovolníky hlavně z  8. roční-
ku (Soňa a její modelky, Filip, který točil a fotil, Dan 
a Ondra připravili kvíz) a samozřejmě deváťáci, kteří 
byli zasvěceni do celé akce už od začátku a věnovali 
jí mnoho hodin práce (výtvarná stránka byla svěřena 
Báře Němečkové, zajištění rekvizit, příprava stezky, 
zajištění hudby – skvělý DJ David Váňa, dokumen-
tování akce na  videokameru a  fotoaparát – Ondra 
Bečica, rychlá spojka a udržovatel napětí před stez-
kou odvahy Valda Valerián…). Byli prostě super. Díky 
patří také paní ředitelce, která se ani nenechala moc 
dlouho „ukecávat“, sehnala perfektní aparaturu, aby 
škola opravdu pořádně zaduněla, a zajistila u dobro-
volných hasičů  odvoz pro žáky z Provodova, kteří by 
jinak přijít nemohli… V  neposlední řadě děkujeme 
paním uklízečkám, na které ten pravý horor čekal 1. 
listopadu ráno… 

 Neodpustím si jednu učitelskou doušku – hodně 
pomohly samy děti. Samy přicházely s návrhy, chys-
taly rekvizity, nacvičovaly… Přestože někteří mohou 
argumentovat, že šlo jen o hloupou zábavu, i tu zá-
bavu musel někdo naplánovat, uskutečnit, možná 
i  zažít zklamání a  neúspěch z  toho, když něco ne-
vyšlo podle představ. My za  katedrou jim můžeme 
říkat o  reálném životě co chceme, pokud tu realitu 
nezažijí, stejně jim naše řeči, „moudré rady“ mnohdy 
připadají přehnané, zbytečné. Přeju jim pocit úspě-
chu, doufám, že si vezmou ponaučení z toho, co se 
nepovedlo. Je fajn, že do toho – dobrovolně - šli!

Na vlastní oči zažila a sepsala
Jana Hrubá, jedna ze strašidel této školy
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CO JSME VIDĚLI VE FILMOVÉM UZLU ZLÍN?
Dne 30. 11. 2017 jsme se společně – třídní učitelky 

a žáci 6. ročníků ZŠ Želechovice nad Dřevnicí  -rozjeli 
do areálu fi lmových ateliérů, přesněji do Filmového 
uzlu Zlín,  za poznáním.  Na recepci Uzlu nás přiví-
tala paní  Ireinová. Nasměrovala nás ke  skříňkám, 
kde jsme si uložili osobní věci. Poté jsme se  vyda-
li  na první prohlídku v tzv. Patře legend. Seznámili 
jsme se s fi lmovou historii Zlína, významnými osob-
nostmi   československého  fi lmu - Karlem Zema-
nem, Hermínou Týrlovou,  Elmarem Klosem a dalšími 
- a tím,  jak vznikaly trikové efekty ve fi lmové a ani-
mované  „prehistorii“. Průvodcem na  této výstavě 
nám byl pan Bc. Jiří Madzia, DIS.  Jeho zajímavé vy-
právění prokládané otázkami a nabité informacemi 
o prostředí ateliérů naše žáky zaujalo a vtáhlo. Pan 
Madzia byl překvapen, jak  žáci zajímavě odpovídali 
na jeho otázky, na co dokázali přijít. 

Po  skončení této první komentované a  nezapo-
menutelné prohlídky nám bylo umožněno odreago-
vat se a „mít přestávku“ v  herně  bohatě zásobené 
relaxačními prvky – houpačkami a  fatboy vaky – 
banány a  pytli. To se žákům líbilo! Posilnili jsme se 
a hurá na Dalího; ano naši žáci viděli mnohá z děl vě-
hlasného umělce Salvadora Dalího  v rámci výstavy 
ŽIJI SEN: 300 originálních grafi k, plastik, tapisérií či 
dokonce fl akonů od jednoho z největších a nejkon-
troverznějších umělců 20. století!  A  také fotogra-
fi e  tohoto temperamentního Španěla z  roku 1969 
od Václava Chocholy (včetně známé fotografi e s vej-
cem). Také tato prohlídka byla vhodně doplněna za-
jímavým komentářem o životě a tvorbě umělce. 

 
 Všem pracovníkům, kteří se nám ve  Filmovém 

uzlu věnovali, bych chtěla tímto poděkovat.
A jak se žákům tato celá akce líbila? Zde jsou jejich 

postřehy:
„Výstava byla velmi zajímavá a poučná. Jsem rád, 

že jsem jel s kamarády na výlet do fi lmových ateliérů. 
Byl jsem překvapen a dozvěděl jsem se, že se v ateli-
érech natáčel Pat a Mat.“

Marek Čuřík
„Ve  třetím patře jsme se šli podívat na  výstavu 

Salvadora Dalího. Byl to malíř a  nejčastěji maloval 
zvířata s velmi dlouhýma nohama. Jeho nejslavněj-
ším obrazem byly roztečené hodiny (po výbuchu 1. 

atomové bomby). Moc se mi to líbilo. Nejlepší bylo, 
jak jsme čekali na autobus a koulovali se.“

Klára Šáchová
„Vzbudil jsem se  jako vždy v 6. 30 ráno. Jeli jsme 

busem k fi lmovým ateliérům. Pak nás jeden pán pro-
vedl po 2. patře. Povídal nám, jak se točily fi lm, různé 
režimy a tak dále. Nejvíce mě překvapily triky Karla 
Zemana. Dále jsme si mohli hrát ve  4. patře. Ve  3. 
patře byla přednáška o Salvadoru Dalím. Měl super 
obrazy. Moc se mi to všechno líbilo.“

Václav Tarabus
Autor článku: Růžena Mrázková

NÁVŠTĚVA HVĚZDÁRNY VE VALAŠSKÉM MEZIŘÍČÍ
Ve čtvrtek 9. listopadu 2017 vyjely naše páté třídy 

společně na hvězdárnu do Valašského Meziříčí. Vel-
ký dojem na nás už udělalo okolí hvězdárny i vstup-
ní hala. Mohli jsme si zde prohlédnout  zkameněliny, 
meteorická skla či vzácné druhy meteoritů a měsíční 
prach. Viděli jsme i model telekomunikační družice 
Iridium a názornou pomůcku „pohled do nekoneč-
na“. 

Dále jsme pokračovali prohlídkou pozorovací ko-
pule, kde jsme se dozvěděli, jak se kopule otevírá, 
do  jaké vzdálenosti je možné zaostřit dalekohled 
a jak mechanicky změnit úhel pohledu. Každý z nás 
měl možnost si pohled dalekohledem vyzkoušet. 
Interiér kopule byl velmi také velmi zajímavý, po ob-
vodu kopule jsou zde vyobrazena zvířetníková sou-
hvězdí, kterými se během roku pohybuje Slunce 
a planety, viz foto.

 Další část programu byla v kinosále, kde byl pro 
nás přichystán program na míru s názvem Sluneční 
soustava. Výklad byl velmi zajímavý, byl doprovázen 
vizuální podporou i mimo technickými pomůckami 
a dozvěděli spoustu nových informací. Naši žáci měli 
mnoho dotazů a  bylo vidět, že jsou velmi zvídaví 
a mají již v tomto věku výborné znalosti. 

Všem se návštěva moc líbila a věříme tomu, že se 
ještě někdy společně do hvězdárny opět vypravíme!

A. Pritchard, B. Babíková, třídní učitelky

KDYŽ DĚTI DARUJÍ DĚTEM
Letos poprvé se naše děti  ze školní družiny zapo-

jily do charitativní akce Krabice od bot aneb Děti da-
rují dětem. Chtěly udělat něco hezkého pro někoho, 
kdo to potřebuje. Chtěly potěšit děti, které vyrůstají 
v rodinách, kde se většina z nich nachází v tíživé si-
tuaci, ať už vlastní chybou, nevědomostí, nebo i ne-
šťastnou souhrou okolností. Díky této úžasné akci 
si děti uvědomily, že ne všechny mají to štěstí, aby 
mohly strávit pohádkové Vánoce, nacházet pod stro-
mečkem dárky, a že právě ten jejich dárek je jediný, 
který na ně o Vánocích čeká. Tento výborný nápad 
v  našich dětech posiluje cítění s  druhými, ukazuje 
jim, že se dá někomu udělat radost a nemusí to stát 
mnoho peněz. Tak jsme se chvilku v předvánočním 
čase zastavili a  společně krabičky plnili. Děti nosily 

do  školy hračky, se 

kterými si už nehrají, pastelky, knihy, různé sladkosti, 
autíčka apod. S  nadšením vymýšlely vánoční přání 
a  vzkazy. Spolupráci jsme navázali s  paní Lenkou 
Hurtovou, která pracuje v Azylovém centru pro ženy 
a matky s dětmi. Ta se postará o to, že se dárky dosta-
nou do správných rukou. Za školní družinu se nám 
podařilo zabalit přes 20 krabic. Snad udělají dětem 
radost a rozzáří jejich oči.

 
Vám všem, rodičům i  kolegyním naší školy, kteří 

přispěli dárečkem moc děkujeme za  dobrý skutek. 
Všem přejeme krásné pohádkové Vánoce!

Máme pocit, že to co děláme, je jen kapka v moři. 
Jenže i ta kapka by v tom moři chyběla.

Za ŠD Michaela Bařinová

KDE KRABICE OD BOT POMÁHAJÍ?
Na otázku, kam směřuje pomoc, chce znát odpo-

věď každý dárce.  Do projektu Diakonie Českobratr-
ské církve evangelické s názvem Krabice od bot se 
Azylový dům pro ženy a matky s dětmi o.p.s. zapo-
jil již podruhé. Díky sociálním pracovnicím Terénní 
asistenční služby, kterou tato organizace poskytuje 
v pěti městech Zlínského kraje, mohlo být rozdáno 
do potřebných rodin více než 240 dárků v Krabicích 
od  bot.  Díky ochotným dárcům z  řad jednotlivců 
či skupin, škol a  církví byly shromážděny zabalené 
Krabice od bot naplněné dárky pro dívky či chlapce 
ve věku od narození do 18-ti let ve sběrném místě 
v DOBRÉ Montessori školce. 

Terénní asistenční službě ve Zlíně poskytla několik 
desítek dárků také paní Michaela Bařinová, vychova-
telka ve školní družině ve škole v Želechovicích nad 
Dřevnicí. Zeptala jsem se, jak se o  tomto projektu 
a  potřebných dětech dozvěděla: „Projekt Krabice 
od  bot jsem znala již z  dřívějšího působiště, proto 
jsem jej zavedla nově i ve školní družině v Želechovi-
cích. Dětem jsem rozdala pokyny, aby doma přichys-
taly s rodiči nejrůznější hračky, knížky, omalovánky, 
pastelky, sponky, kosmetiku nebo také hezké oble-
čení. V družině jsme pak naplnili krabice od bot těmi-
to dárečky a vše společně zabalili. Děti v družince se 
naučily myslet také na jiné děti, které to mají doma 
těžší. Dokázaly darovat něco ze svého, aby to udě-
lalo radost druhému. Přemýšleli jsme, kam poputují 
naše dárky a oslovila mě jedna maminka, která pra-
cuje v  Azylovém domě pro ženy a  matky s  dětmi. 
Když mi řekla o potřebných rodinách, rozhodli jsme 
se pro tuto organizaci. Víme tak, že dárečky dosta-
nou děti ve Zlíně a okolí.“

 Krabice od  bot byly předány rodinám v  nouzi. 
Díky vám, kteří jste se do Krabice od bot zapojili, se 
nám podařilo o letošních Vánocích vykouzlit radost 
na  dětských tvářích navzdory problémům, ve  kte-
rých vyrůstají.

Lenka Hurtová
www.krabiceodbot.cz

www.azylovydum.cz
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ADVENTNÍ NEDĚLE VE ŠKOLE

Také už si nedokážete představit jednu z předvá-
nočních nedělí bez návštěvy ZŠ Želechovice a tradič-
ního programu s  názvem Adventní neděle? Každý 
rok se přesvědčujeme, že příznivců této akce je stále 
dost – nejen z řad rodičů, kteří svou přítomností pod-
porují své ratolesti, ale i  z  řad dalších příbuzných či 
známých, kteří přichází „vypnout adventní shon“ při 
sledování scének, básniček, tanců a poslechu (či za-
zpívání si) známých i trochu pozapomenutých koled. 

K  návštěvě vyzdobené školy (letos jsme zvolili 
téma „anděl“) lákali už 
u  vstupu do  školy fl ét-
nisté, kteří na  tuto akci 
pilně cvičili pod dozo-
rem učitelů ZUŠ Morava. 
Po  úvodním slovu paní 
ředitelky otevřel pro-
gram folklórní soubor 
Valášek pod vedením 
paní Drábkové. Velké 
ovace sklidili prvňáčci, 
přece jen to bylo jejich 
první vystoupení před 
tak početným publikem 
a  nikomu nevadilo, že 
občas nějaká ta notička 
spadla pod pódium. Díky 
pečlivé přípravě jsme 
měli možnost vyslech-
nout vánočně a  zimně 
laděná pásma dalších 
tříd prvního stupně. Zají-
mavým zpestřením bylo 
vystoupení orientálních 
tanečnic, které se učí te-
prve od září krásně vlnit 
a  cinkat v  kroužku paní 
Dolanské.

V  druhé části progra-
mu se na pódiu vystřída-
ly třídy prvního i  druhé-
ho stupně, které vybrala 

a na klavír doprovodila nová posila učitelského sboru 
paní Lapčíková. Starší žáci ukázali, že umí zpívat čes-
ky i anglicky. V jejich podání zazněla sóla jak vokální, 
tak instrumentální (příčné fl étny, klarinety, kytara). 
Návštěvníci, kteří sledovali program až do  konce, 
byli jistě překvapeni hlavně výkonem osmáků, kteří 
i přes skromnou účast zpívali a navíc se doprovodili 
na hudební nástroje téměř profesionálně. 

Celým odpolednem zdárně provázely žákyně 8.A 
Soňa Krčková a Alena Janíčková. 

Slavnostní program 
byl zakončen koledou 
Narodil se Kristus Pán, 
která byla doprováze-
na troubením trubačů. 
Myslím, že nejednomu 
vnímavému posluchači 
při velebných tónech 
melodie a textu plném 
radosti a naděje až pře-
běhl mráz po zádech.

A  pak jsme se vese-
lili – nabídka školního 
bufetu byla bohatá a lá-
kala ke  krátkému po-
sezení u  čaje či kafíčka 
se známými či rodinou. 
Zejména mladší děti se 
s nadšením vrhly na díl-
ničky, které za  dozoru 
učitelů obsluhovali 
žáci, kteří také rádi po-
mohli s výrobou vánoč-
ních drobností. Mnozí 
návštěvníci odcházeli 
občerstveni perníčky 
vlastnoručně nazdobe-
nými či zakoupenými 
od  paní Pavlačkové či 
lineckým, které napekla 
skautská družina Rebel-
ky, a  „obtíženi“ různý-
mi stromečky z  papíru 

i větviček, anděly, korálkovými ozdobami, pečenými 
čaji, mýdélky, krabičkami s překvapením…

Děkujeme za spolupráci ZUŠ Morava a všem sub-
jektům, které pomohly zajistit zdárný průběh akce. 
A děkujeme také vám, kteří jste se nejen přišli podí-
vat na vystoupení svých dětí, ale podpořili jste jejich 
„podnikavost“ nákupem drobností a našli si chvilku 
prohodit i pár slov s učiteli, kteří celé odpoledne při-
pravili a koordinovali.
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Základní umělecká škola Morava otvírá na 
pobočce v Želechovicích ve 2. pololetí nové 
studijní zaměření, hru na housle. Noví zá-
jemci se stále ještě mohou hlásit prostřed-
nictvím vyplněné přihlášky ke studiu. Pro 
stávající žáky proběhl závěr roku ve zna-
mení příprav na předvánoční vystoupení a 
vánoční besídky.  Z důvodu narůstajícího 
počtu žáků na pobočce v ZŠ Želechovice 
probíhají vánoční koncerty hned v několika 

termínech – 15. 12., 19. 12., 20. 12. Žáci se 
zapojili také do hudebního doprovodné-
ho programu na akci rozsvícení vánočního 
stromu v Želechovicích. Srdečně Vás zveme 
i na nadcházející hudební akce školy mimo 
naší obec, zejména na slavnostní Novoroční 
koncert, který se koná v Galerii Alternativa 
ve Zlíně dne 16. 1. 2018 v 18:00 hodin. Těšit 
se můžete na rozmanitý program se zajíma-
vým obsazením, uslyšíte například harfu, 

akordeon, čtyřruční klavír a další nástroje 
či zpěv. Informace o studiu a pozvánky na 
nejbližší akce ZUŠ Morava naleznete také na 
webových stránkách školy (www.zusmora-
vazlin.cz). 
Přejeme všem příjemné prožití vánočních 
svátků a šťastný nový rok 2018.
www.zusmoravazlin.cz
Facebook: 
ZUŠ MORAVA – Želechovice n. Dř.

ZNÁME VÍTĚZE „PÉTANQUE OPEN 2017“
Letos poprvé se v naší školní družině uskutečnila 

soutěž „Pétanque open 2017“. Příprava u dětí probí-
hala několik dní, ty se postupně seznamovaly s pra-
vidly, domlouvaly si taktiku a  mezi sebou vybíraly 
své zástupce do  samotného fi nále. Vše vyvrcholilo 
29. 11. 2017 turnajem v  tělocvičně. Pro letošní rok 
se absolutním vítězem stali žáci z 1. A, které dovedla 
k zaslouženému úspěchu skvělá trenérka Hana Mar-
ková. Stříbro vykouleli druháci, nejstarší (4. a  5. tří-
da) vybojovali bronz a nepopulární brambora zbyla 
na 1. B.

Tato velmi jednoduchá hra děti natolik nadchla, 
že na  jaře proběhne další kolo. Už teď se těšíme, 
ke komu poputuje pohár příště. Všem dětem gratu-
lujeme za skvělé výkony.

Michaela Bařinová, vychovatelka

VÁNOČNÍ ZVONEK – SOUTĚŽ VE SPORTOVNÍM 
AEROBIKU

4. prosince 2017 se konala tradiční soutěž v aerobi-
ku, kterou každoročně pořádá  ZŠ  Komenského a Gasi 
team Zlín. Letos se do soutěže přihlásilo 170 závodnic 
a zapojilo rekordních 20 škol z celého okresu. Naši ško-
lu reprezentovala tato děvčata: Šimerová Petra, Karpe-
ková Kateřina, Křupalová Kristýna, Šimerová Veronika, 
Hustá Karolína, Karpeková Darja, Šarmanová Darja

Mimořádnou pochvalu si zaslouží  Petra Šimerová, 
která se probojovala až do fi nále a celkově ve své ka-
tegorii obsadila 5. místo. Úspěchem pro naši školu je 
i účast v semifi nále tria Karpeková – Šimerová - Hus-
tá, kde už odborná porota hodnotí nekompromisně 
dynamickou sílu, pohyblivost a dobrou koordinaci.

Děvčatům gratulujeme a  děkujeme za  vzornou 
reprezentaci naší školy.

Hodnotila : Michaela Bařinová

MIKULÁŠSKÝ KARNEVAL VE ŠKOLNÍ DRUŽINĚ
Dne 8. prosince 2017 se u  nás, v  Základní škole 

Želechovice nad Dřevnicí, konal v rámci školní dru-
žiny Mikulášský karneval. Děti navštěvující školní 
družinu si mohly zasoutěžit na různých stanovištích, 
kdy poté byly odměněny sladkou, nebo i slanou od-
měnou. Mikulášské radovánky si nesmírně užívaly 
v  jejich různorodých kostýmech, které byly velmi 
kreativní a nápadité. Po úspěšném dokončení a spl-
nění všech stanovišť následovala Mikulášská disko-
téka v kostýmech. 

Po skončení této mimořádné akce byl plně obno-
ven běžný chod školní družiny.

Děkujeme všem dětem i  pedagogům za  účast, 
a za vytvoření úžasné atmosféry, která nás po celou 
dobu provázela. 

Autor: Simona Švachulová – vychovatelka ŠD
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VÁNOČNÍ ČAS

Zvířátka se uložila ke spánku, krajinu kolem přikryl sníh 
a vše se připravuje na dobu vánoční. Na adventním věnci 
jsme zapálili již třetí adventní svíci a radostně očekávaný 
Štědrý den je zase o krůček blíž. Každá svíce má svůj vý-
znam a  symboliku. První svíce se jmenuje Pokoj, druhá 
svíce Víra, třetí Láska a čtvrtá svíce se jmenuje Naděje.  Ad-
vent je příprava na dobu Vánoc, kdy si připomínáme naro-
zení Ježíška, který se narodil v Betlémě ve velké chudobě. 

Snažíme se našim dětem předat symbol Vánoc, zvyky 
a tradice. Před první adventní nedělí jsme s dětmi z II. třídy 
umotali a nazdobili adventní věnec. Každý den si rozsvě-
cujeme svíce a počítáme dny do Vánoc.  Aby nám čas lépe 
utíkal, rozhodli jsme se s dětmi upéct a nazdobit perníčky, 
vyzdobit školku, vyrobit přáníčka a ozdoby na stromeček. 
Abychom potěšili naše rodiče, babičky, dědečky a ostatní 
příbuzné, vystoupili jsme spolu s mladšími dětmi na roz-
svěcování vánočního stromečku v  Lužkovicích. Děti za-
zpívaly koledy a recitovaly básničky s vánoční tematikou.  
Také děti ze III. třídy se chtěly pochlubit svými tanečky, 
proto vystoupily  9. 12. 2017 na Mikulášském  karnevalu 
v Želechovicích.  

Dne 4. 12. 2017 jsme se zúčastnili výukového programu“ 
Radujme se, veselme se“ ve skanzenu Strážnice.  Přenesli 
jsme se do  dávných časů našich předků. V  chaloupkách 
se drhlo peří, peklo vánoční cukroví, ve  škole se zpívaly 
koledy, babička zdobila perníčky, dědeček se stařenkou 
ukazovali zvyky a tradice. Počasí nám přálo a ve skanzenu 
bylo pohádkově, vše bylo zasněžené, okolím vonělo seno 
a cukroví z chaloupek. Nejprve nás překvapil Mikuláš s an-
dělem i čertíkem, za krásnou písničku jsme byli obdarová-
ni křížalami, svatá Lucie čekala u chaloupky, kde se uklíze-
lo. Na znamení tradice nám pomoučnila obličej. Tři králové 
koledovali a popřáli do nového roku. 

Následující den přišla tolik očekávaná návštěva, sva-
tý Mikuláš s  čertem, andílek měl rýmu, tak musel zůstat 
v nebíčku. Mikuláš děti pochválil, že jsou šikovné a hodné. 
Kluci, kteří občas malinko zlobí, slíbili napravení.  Za krás-
né písničky a básničky rozdal Mikuláš dětem bohatou na-
dílku. 

Každým rokem je v  mateřské škole zvykem uspořádat 
vánoční besídku či vánoční tvoření s rodiči. Také letos jsme 
nemohli tradici vynechat. Vánoční besídky se konaly ve III. 
třídě 12. 12. 2017, v I. třídě 13. 12. 2017 a ve II. třídě 14. 12. 
2017. Děti se pilně s paní učitelkami připravovaly a tréno-
valy básničky, písničky, koledy a tanečky. Všechny tři třídy 
s vánočními pásmy sklidily velkou pochvalu a potlesk. V I. 
a II. třídě bylo také připraveno vánoční tvoření s ochutnáv-
kou perníčků a vánočního čaje. 

V prvním pololetí probíhá Seznámení s anglickým jazy-
kem každé úterý od 7:20 do 7:50 hodin.  Děti se učí zábav-
nou formou barvičky, jednoduché fráze a slovíčka. 

Vánoce se pomalu přiblížily, stromeček ve školce máme 
ozdobený, zazpívali jsme koledy, ochutnali cukroví, házeli 
střevícem, pouštěli lodičky, rozkrojili jablíčko a rozbalili dá-
rečky.  Nyní už všechny děti ve svých domovech očekávají 
příchod Ježíška, který jim určitě splní všechna přání a na-
dělí jim spoustu dárečků.

„Láska, radost a  mír jsou ty nejdůležitější ingredience 
báječných Vánoc. Ať Vám žádná z nich nechybí.“

Krásné Vánoce a  mnoho úspěchů v  novém roce 2018 
přejí zaměstnanci Mateřské školy 

Želechovice nad Dřevnicí.
Andrea Kolářová,učitelka MŠ

MATEŘSKÁ ŠKOLA ŽELECHOVICE
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V  sobotu 9. prosince 2017 se v  sále 
místní sokolovny, který zapůjčil TJ Sokol 
Želechovice nad Dřevnicí, konal tradič-
ní MIKULÁŠSKÝ KARNEVAL. Účast byla 
překvapující, sál zaplnily rodiny s dětmi 
různého věku. Děti přišly v nápaditých 
maskách, ale čertíci a roztomilí andělíč-
ci převažovali. Na úvod vystoupily děti 
z místní mateřské školky a základní ško-
ly (soubor Valášek). Dále po celý průběh 
karnevalu probíhalo malování na  ob-
ličej a  tvoření zvířátek z  nafukovacích 
balónků. Velký úspěch měly i hry, které 
jsme měli pro děti připravené. Pak v sále 
zavládlo ticho s  otevřením pekla, kdy 
bylo slyšet jen burácení Lucifera a jeho 
čertovské bandy. Polekané děti však 
rozveselil příchod Mikuláše v doprovo-
du dvou krásných andělů. Ti přinesli bo-
hatou nadílku v podobě balíčků plných 
dobrot. Na  závěr si všichni s  dětmi za-
tančili. Byla to vydařená akce, ze které 
jsme měli radost nejen my - pořadatelé, 
ale zejména vy - hosté. Prostřednictvím 
tohoto článku bych ráda poděkovala 
všem, kteří se na uspořádání karnevalu 
podíleli. Vám, dobrovolníkům patří vel-
ké dík! 

Markéta Krajčová 

Ve dnech 7. listopadu a 5. prosince 2017 jsme se zúčastnili 
dvou velmi zajímavých přednášek o Mexiku. V té první jsme 
se seznámili s  dávnou historií Mexika a  mentalitou lidí, kteří 
v této zemi žili a žijí a v té druhé nám manželé Kolajovi převyprá-
věli, jak obyvatelé Mexika prožívají vánoce, jejich zvyky, tance, 
hry a  další zajímavosti. Jejich poutavé vyprávění bylo doplně-
no fotografi emi, které pořídili během svého l5ti letého pobytu 
v Mexiku. Po přednáškách jsme si mohli prohlédnout ukázku vý-
robků a suvenýrů, které si přivezli z Mexika a které tam vyrábějí 
především děti. 

Během zimních měsíců chceme uspořádat každý měsíc 
jednu přednášku a  to nejen o Mexiku, ale o dalších vzdále-
ných zemích, kde se sotva kdy můžeme podívat. Tímto Vás 
chceme pozvat na  některou z  dalších přednášek, například 
v lednu by to mohla být přednáška o mexických pyramidách.

Jindřiška Hurtová

MIKULÁŠSKÝ KARNEVAL

OBEC POŘÁDALA BESEDY O MEXIKU - PŘEDNÁŠELI MANŽELÉ KOLAJOVI 
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ROZSVĚCENÍ STROMEČKU A MIKULÁŠ-
SKÁ NADÍLKA NA PASEKÁCH 2. 12. 2017

Jako již tradičně i letos se uskutečnilo roz-
svěcení vánočního stromečku na Pasekách. 
Díky realizačnímu týmu pod vedením Jitky 
Chytilové pasecký areál dýchl na  všechny 
návštěvníky – a bylo jich opravdu hodně – 
příjemnou předvánoční atmosférou. Opět 
tu byla spousta dobrot k jídlu, zahřát se taky 
bylo čím, zimní náladu navodily i  voňavé 
svíčky, krásně nazdobený vánoční strome-
ček, a děti si mohly tvořit a malovat v dět-
ském koutku, což se nám již poněkolikáté 
osvědčilo. Nechyběl ani Mikuláš s andělem, 
strašidelní čerti opět trošku postrašili děti, 
které ale strach překonaly a za hezkou bás-

ničku nebo písničku byly odměněny dáreč-
kem. Celé odpoledne zněly koledy, k večeru 
zahrála a  zazpívala výborná kapela, takže 
opět se podařilo vytvořit příjemné prosin-
cové sousedské posezení. 

Kromě organizátorům a  všem pomoc-
níkům patří velký dík všem, kteří každo-
ročně napečou dobroty, uvaří oblíbenou 
kyselici, smaží bramboráky, neúnavně vaří 
punč nebo přikládají na oheň, aby se měli 
návštěvníci kde ohřát. 

Pavla Hanzlíková

VÝROČNÍ VALNÁ HROMADA
V  pátek 8. prosince 2017 měl náš sbor 

Výroční valnou hromadu, na  které jsme 

hodnotili, co se nám podařilo a  co ne-
podařilo splnit z  toho, co jsme si před 
rokem naplánovali. Zúčastnilo se 42 čle-
nů z  celkových 75 a  17 hostů. Členové 
výboru zhodnotili ve  svých zprávách 
činnost našeho sboru. Asi se nám toho 
podařilo hodně, jak v oblasti soutěží, kde 
jsme vyhráli okrskovou soutěž i  celko-
vé pořadí Grand-prix, tak i  při kulturních 
akcích a brigádách, protože v diskuzi nás 
zástupci okolních sborů z našeho okrsku 
a taky starosta obce chválili. Na příští rok 
jsme si odsouhlasili plán, který se podobá 
letošnímu  a věříme, že i v příštím roce se 
nám jej podaří splnit do posledního bodu 
a možná ještě něco navíc.

HASIČI PASEKY

19ZPRAVODAJ 2017 06



MLADÍ HASIČI
Letošní rok byl 

pro naše mladé 
hasiče plný změn. 
První a  dovolím 
si říct nejpodstat-
nější, byla změna 
na  místě jejich 
vedoucího, kdy si 
je na  jaře převza-
la pod svá „křídla“ 
moje maličkost, 
a  to za  pomoci 
bratra Vladislava 
Žitného, který měl 
s vedením mláde-
že bohaté mnoha-

leté zkušenosti. Bohužel osud tomu chtěl 
jinak a naši spolupráci ukončilo jeho neo-
čekávané úmrtí před několika týdny.

Další změnou byla dozajista také účast 
na více okolních soutěžích oproti přede-
šlým letem, kde jsme nasbírali cenné zku-
šenosti. Toto bylo možno uskutečnit jen 
díky tomu, že za  letošní rok evidujeme 
celkem 7 nových mladých hasičů.

 
Kromě hasičských povinností jsme si 

konec roku zpříjemnili výletem do neda-
lekého Zlína, kde jsme navštívili výstavu 
lega „Svět kostiček“ a výstavu českého fe-
noménu, Igráčka. Na obou těchto akcích 
si mohly děti vyhrát dle libosti. Celou akci 
jsme pak završili bowlingem a pizzou a už 
se těšíme na další podobný výlet.

 
Pokud máš chuť se k nám přidat a je ti 

6 – 14 let, neváhej a přijdi mezi nás každý 
pátek v  16:30 do  naší zbrojnice (budo-
va mateřské školy mezi Želechovicemi 
a Lužkovicemi).

Ivana Hrazdirová, vedoucí mladých ha-
sičů

VÝROČNÍ VALNÁ HROMADA
V pátek 24. listopadu 2017 se uskuteč-

nila v Pohostinství u Březíků Výroční valná 
hromada našeho sboru. Po přivítání hos-
tů, mezi nimiž byli kromě zástupců sborů 
VIII. okrsku a  Okresního sdružení hasičů 
přítomni také starosta obce pan Michal 
Špendlík a  předsedkyně místní skupiny 
Českého červeného kříže paní Jana Rich-
terová, jsme uctili památku zesnulých 
bratří, kteří nás letos opustili (Otakar Ron-
za st., Josef Biernát, Vladislav Žitný). Byla 
přečtena zpráva o obsáhlé činnosti sboru 
atd. Příspěvky hostů v diskuzi se týkaly ze-
jména soutěží, dárcovství krve našich čle-
nů, nového dopravního automobilu, prá-
ce s  mladými hasiči a  v  neposlední řadě 
vzpomínky na  zesnulého bratr Žitného. 
Mladí hasiči pak zpestřili večer krásně na-
cvičeným vystoupením. Po  závěrečném 
slovu starosty našeho sboru následovalo 
občerstvení a neofi ciální část schůze, kte-
rá se nesla v přátelském duchu do noci.

 
ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU

V pátek 1. prosince 2017 jsme nemohli 
chybět na  dalším ročníku oblíbené akce 
Rozsvícení vánočního stromu v naší obci. 
Stejně jako v  minulých letech jsme pro 
naše spoluobčany připravili zabijačko-
vé pochoutky, pro dospělé návštěvníky 
svařené víno a  pro děti párky v  rohlíku. 

HASIČI ŽELECHOVICE NAD DŘEVNICÍ
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V závěru tohoto příspěvku vzpomeňme 
s láskou a úctou na váženého člena naše-
ho sboru, bratra, pana Vladislava Žitného, 
jehož život neočekávaně vyhasl ve čtvrtek 
23. listopadu 2017 ve věku 67 let. 

Bratr Žitný počal svou hasičskou práci již 
v roce 1958 u hasičů na Příluku. Do našeho 
sboru vstoupil v roce 1967 a byl tak našim 
aktuálně nejdéle aktivním členem. Během 
jeho 50 let členství zastával několik funk-
cí a to i souběžně. Od roku 1969 do roku 
1981 a  také v  letech 1983 až 1984 zastá-
val funkci velitele. Po nejdelší dobu vyko-
nával vedoucího mládeže a to přes 30 let 
(do roku 2008). Tímto se zasloužil o výcho-
vu celé řady minulých i dnešních hasičů. 

Hasičině věnoval skoro veškerý volný čas 
a to navzdory svému zaměstnání v místním 
JZD. Vždy řádně reprezentoval svůj sbor 

a plnil svěřené úkoly. Souběžně s vedením 
mladých hasičů zastával funkci velitele 8. 
okrsku, kterou v  roce 2013 po  17 letech 
předal svému následovníkovi. Rovněž 
stál u  zrodu seriálu soutěží Grand Prix 8. 
okrsku, jehož první ročník se konal v roce 
1995. V roce 2013 se stal pro změnu sbo-
rovým kronikářem a od roku 2017 se zase 
přidal k vedení mladých hasičů v roli jejich 
instruktora a mentora nové vedoucí. 

Svou prací se zasloužil o rozvoj hasičů 
široko daleko. Až do své smrti tak byl vel-
kým přínosem pro všechny okolo sebe. 
Tímto mu velmi děkujeme za jeho cenné 
rady a obětavou práci ve prospěch všech 
občanů v  okolí. Jedná se bezpochyby 
o nejvýznamnějšího člena našeho sboru 
za  poslední dlouhou dobu. DĚKUJEME 
a NIKDY NEZAPOMENEME ! ! !

VZPOMÍNKA NA BRATRA ŽITNÉHO

Přípravy na tuto akci, která se letos nesla 
v pravé zasněžené a mrazivé zimní nála-
dě, probíhaly od středy a v pátek jsme byli 
odměněni pocitem dobře vykonané prá-
ce, když byly během dvou hodiny v pod-
statě všechny dobroty pryč. 

VÝJEZDOVÁ JEDNOTKA
Za poslední období jsme měli 2 výjez-

dy, což znamená letos celkem 7 výjezdů. 
Snad bude na svátky trochu klidněji.

Ve  čtvrtek 30. listopadu 2017  3 členo-
vé naší výjezdové jednotky odstraňovali 
spadlý strom v  Zeleném údolí na  Žele-
chovických Pasekách. 

V sobotu 9. prosince 2017 jsme v noč-
ních hodinách zasahovali v  naší obci 

u  požáru přístřešku se dřevem a  dalším 
materiálem v  blízkosti rodinného domu 
na  ulici Podřevnická. Naše jednotka 
po  ukončení hasebních prací dohlížela 
do ranních hodin na místo požáru a v do-
poledních hodinách se vrátila na  místo 
a  pomáhala vyšetřovateli HZS Zlínského 
kraje při jeho vyšetřování (odklízení zbyt-
ků konstrukcí a zařízení). Díky včasnému 
zjištění požáru a  rychlým hasebním zá-
sahem byl uchráněn majetek v přibližné 
hodnotě 1 milión korun. 
OSTATNÍ

V  sobotu 11. listopadu 2017 bylo naší 
milou povinností zatahovat na svatbě na-
šeho člena bratra Filipa Machuly. Jelikož 
se jednalo o  letošní druhé zatahování, 

měli jsme vše pěkně nacvičené. Po obřa-
du v kostele v Zádveřicích přišlo na řadu 
naše úřadování – novomanželé museli 
překonat svatební hadici, přebalit mimin-
ko, rozštípnout špalek a uhasit oheň. Vše 
splnili novomanželé na  výbornou a  my 
jim přejeme zdraví, štěstí, lásku a porozu-
mění. 

V  pátek 17. listopadu 2017 navštívili 
bratři Dolanský a  Ronza Výroční valnou 
hromadu v Jaroslavicích.

V  pátek 8. listopadu 2017 navštívily 
sestry Kűhrová a Zichová Výroční valnou 
hromadu na Želechovických Pasekách.

Za SDH Želechovice nad Dřevnicí 
Ing. Petr Hrazdira 

a Mgr. Michaela Gahurová

Srdečně děkujeme vedení obce Želechovice nad Dřevnicí a všem, kteří podporují naši činnost. Závěrem přejeme 
všem našim milým spoluobčanům krásné svátky vánoční strávené po  boku těch nejbližších, v  novém roce 2018 
pevné zdraví, štěstí, lásku a porozumění.
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ÚRYVKY Z HISTORIE NAŠÍ OBCE
SOUDNÍ PROCESY PO SELSKÉM POVSTÁNÍ V ROCE 1767

V těchto dnech si intenzivně při-
pomínáme 250. výročí snad nejvý-
znamnější historické události v Žele-
chovicích – rebelii proti dělení lesů 
a „krvavý“ 15. prosinec roku 1767. 
V této souvislosti zrealizovala obec 
úpravy okolí hraničního kamene 
na Pasekách v lokalitě „Na hrobech“, 
která se stala rovněž 6. zastavením 
připravované naučné stezky a před-
nostně zde byla instalována jedna 
z informačních tabulí s popisem 
události a obrazovou dokumentací. 
Tématu již byl opakovaně věnován 
prostor na stránkách Želechovické-
ho zpravodaje. Ve zkrácené podobě 
zde byl shrnut celý sled selské bouře, 
nicméně je vhodné ještě doplnit po-
hled samotných účastníků, k čemuž 
nám poslouží svědecké výpovědi, 
které přepsal provodovský farář 
František Müller. 

Poměrně obšírně vypovídal jeden 
z „rebelantů“ přibližně třicetiletý 
purkmistr Jan Ševčík z Provodova: 
„To je tak. My jsme čtyři panství, to 
jest Světlovsky, Vizovsky, Luhačovsky 
a Zlínsky. Vespolně od starodávna ty 
role, hory a pasuňky užívali a máme 
taky na to Privilegia. Na to přišla sem 
komise a nám vyměřovali ty role, 
každej dědině obzvlášť, abychme 
odděleni byli. Při tom vyměřování 
stala se nám škoda skrze to, poně-
vadž nám tu stranu, kterou jsme my 
vždycky užívali, odebrali a Zlínským 
na 500 měřic v tej mapě připsali. 
Dle tohoto vyměřování chtěli taky 
hned ponejprv, to jest prvního října, 
hraneční kameny vysazovat. Poně-
vadž ale tomu všeci sousedi a obce 
se protivili, tak se to vysazování juž 
nestalo. Na to jsem já jel do světa 
v handlu, poněvadž já nejvíce v tom 
mám mou živnost a málokdy su 
doma. Přijeda domů, všeci mně po-
vídali, že ty hraneční kameny přece 

vysazovat budou, že je zde vojska 
na 60 mužů, jakž taky z toho voj-
ska 20 mužů v našej dědině leželo. 
Povídali tehdy mně, že oni všeci, 
muži i ženy, to nedopustí a brániti 
se budou. Já jsem jim ale povídal: 
Co pak vy proti vojsku pořídíte, dyť 
nemáte zbraň, nechte toho a nepro-
tivte se tomu. Na to jsem já s těma 
vojákama chodil po dědině a musel 
jsem jim všecky potřeby a jejich 
živnost, totiž každému muži každej 
den tři krejcary, třikrát za den jídlo 
a máz piva jim zaopatřit a je obslu-
hovati. Jak jsem já s těma vojákama 
po dědině chodil, tak se všeci muži, 
ženy, pacholci i dítky ven k těm 
horám hrnuli a tam běželi. Na to taky 
ti vojáci ven mašírovali a já jsem šel 
hned za něma. Když jsme přišli tam, 
tak juž tam byl křik a juž byla komise 
pryč. Na to jsem já se tam obhlídal 
a viděl jsem tam juž jednu děvečku 
a ještě tři osoby mrtvy a slyšel jsem, 
že ještě mnoho bylo poraněných. 
Když jsem ty tři osoby mrtvy obhlídl, 
pomodlil jsem se za ně a šel jsem 
na to zasej domů.“  

Z mnoha výpovědí vyplývá, jak 
zásadní změny v životě poddaných 
toto dělení vyvolalo. Vytyčení hranic 
a omezení dávných práv k užívání 
lesů prakticky znemožňovalo dal-
ší hospodaření a život. Proto nás 
z dnešního pohledu až překvapuje 
odhodlání bránit svá práva a prá-
va vlastních dětí i za cenu života. 
Například kovář Martin Malaník 
z Provodova dosvědčil: „My jsme 
prali (tj. pravili), že my je nedáme 
sázet, poněvadž by potom neskoro 
bylo naše právo hledat…“Petr Slovák 
se zase hájil takto: „Žádný nás tam 
neposlal, neb jsme byli skrz našu ve-
likou škodu k tomu přinuceni…ani 
mě tam žádnej neposlal, ale velká 
nouze nás k temu přinutila. Kdyby 

nám ty hory vzali, bychme živi bejti 
nemohli a bychme se museli rozejít.“ 
Jan Mlček, purkmistr z Řetechova 
zase připomenul: “Tak taky jeden 
sedlák povídal, že se musíme o naše 
právo hlásiti, aby naši potomci 
na našem hrobě nemuseli naříkat, že 
jsme to připustili. Proto jsme všeci 
do těch hor šli.“ Hromadné výkřiky 
v duchu “My dáme raději všichni svůj 
život, než bychom hraniční kameny 
nechali posadit“ zarazily dokonce 
samotného velícího důstojníka, 
který byl nucen poslat pro posily 
od Provodova. To však nic nezměnilo 
na odhodlání armády silou prosadit 
usazení kamenů i proti vůli lidu, 
přes všechny žádosti, prosby, petice 
i výhrůžky. Mezitím se na vojáky vy-
hrnuly asi dva a půl tisíce lidí všeho 
věku a nastala krvavá scéna s vy-
střelenými 177 náboji, pěti mrtvými 
a řadou raněných na obou stranách. 
Sedláci však v tlaku nepolevovali, 
vojsko se dalo na útěk, někteří po-
ztráceli vojenské čepice.

Vyšetřovatelé se snažili z odsou-
zených vymámit jméno hlavního 
vůdce povstání, avšak opakovaně se 
ukázalo, že myšlenka odporu vyšla 
odspodu a byla všeobecně přijímá-
na obyvateli širokého okolí. Jura Vrla 
ze Zádveřic vypověděl: „To nemůže 
žádný na žádného ukazovat. Zřekly 
se na to všecky obce.“ Václav Čižmář 
z Provodova reagoval obdobně: „To 
nemožu říct, kerý to byl. Mluvili jsme 
všichni a já taky.“ Martin Malaník pak 
v tomtéž duchu dodal: “Já nevím, 
abych měl jurament složit…to byla 
řeč mezi všema…“

Pavel HURTA  

Použitá literatura:
MÜLLER, F.: Boj za práva poddaných 
v horách Vizovických, Atelier IM Luha-
čovice, 2004.
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SPLATNOST POPLATKŮ ZA ODPAD A ZA PSY
NA OBECNÍM ÚŘADĚ V ŹELECHOVICÍCH NAD DŘEVNICÍ V ÚŘEDNÍ DNY A HODINY SE BUDOU OD 1. ÚNORA 2018 VYBÍRAT POPLATKY ZA SVOZ 
KOMUNÁLNÍHO ODPADU A POPLATKY ZE PSŮ. SPLATNOST POPLATKŮ BUDE 30. DUBNA 2018.
POPLATEK ZA KOMUNÁLNÍ ODPAD: 400 KČ / OSOBU
POPLATEK ZA PSA: JEDEN PES 100 KČ, ZA DRUHÉHO A KAŽDÉHO DALŠÍHO PSA TÉHOŽ POPLATNÍKA 150 KČ.

SMĚSNÝ 
KOMUNÁLNÍ 
ODPAD

6. 1. 12. 1. 19. 1. 26. 1. 2. 2. 9. 2. 16. 2. 23. 2. 2. 3.

9. 3. 16. 3. 23. 3. 30. 3. 7. 4. 13. 4.  20. 4. 27. 4. 4. 5.

11. 5. 18. 5. 25. 5. 1. 6. 8. 6. 15. 6. 22. 6. 29. 6. 6. 7.

13. 7. 20. 7. 27. 7. 3. 8. 10. 8. 17. 8. 24. 8. 31. 8. 7. 9.

14. 9. 21. 9. 28. 9. 5. 10. 12. 10. 19. 10. 26. 10. 2. 11. 9. 11.

16. 11. 23. 11. 30. 11. 7. 12. 14. 12. 21. 12. 29. 12.

SÁČKOVÝ 
SVOZ 
PLASTŮ
1X MĚSÍČNĚ

15. 1. 12. 2. 12. 3. 16. 4. 14. 5. 11. 6. 16. 7. 13. 8. 10. 9.

13. 10. 12. 11. 10. 12. Svoz plastů v letošním roce přesunut na vybraná PONDĚLÍ

Nebezpečný odpad svozy 16. 6. 3. 11.

Mobilní svozy 21. 4. 16. 6. 8. 9. 3. 11.

SVOZY ODPADU V ROCE 2018

AKCE V OBCI

Silva Hořínková 90 let
Marie Elšíková 90 let
Vlasta Hlavsová 85 let
Marie Hefková 80 let
Věra Divoká 80 let
Věra Robková 75 let
Zdenka Brázdilová 75 let
Katarina Bajajová 70 let

Marta Křupalová 70 let
Milena Cyroňová 70 let
Věra Pištěková 70 let
Vladimír Gajdošík 65 let
Ludmila Holešovská 65 let
Bedřich Hrubý 65 let
Květuše Vrátná 65 let
Jaroslav Ušela 65 let

JUBILANTI V NAŠÍ OBCI LISTOPAD - PROSINEC 2017

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme.
Upozornění: Kdo si nepřeje být uváděn v rubrice jubilanti, nahlaste svůj nesouhlas na obecním úřadě.

leden tříkrálová sbírka obec

7. 1. 2018 16:00 B.P.T. ZLÍN TŘÍKRÁLOVÝ KONCERT kostel sv. Petra a Pavla

10.1.2018 16:00 beseda na téma PYRAMIDY V MEXIKU OÚ

12.-13.1.2018 Volby prezidenta ČR Sokolovna, škola, hasičská klubovna Paseky

15. 1. 2018 PONDĚLÍ svoz plastů obec

24. 1. 2018 15:00 20. veřejné zasedání zastupitelstva obce OÚ

26.-27.1.2018 Volby prezidenta ČR - případné II. kolo Sokolovna, škola, hasičská klubovna Paseky

3. 2. 2018 19:30 IV. OBECNÍ PLES – KOSOVCI sokolovna

12. 2. 2018 PONDĚLÍ svoz plastů obec
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